
كودكان آيينه پدر و مادر هستند
مجيد صوفى: چرايى و چگونگى... اما و اگر و بايد و 
شايد هاى بسيارى بر سر راه تربيت فرزندانمان وجود 
دارد. از ديرباز دغدغه اصلى خانواده هاى سالم، تربيت 
صحيح و درست فرزندان و با سربلندى تحويل اجتماع 

دادن آن ها بوده است.
 در اين راه روش هاى گوناگون و متفاوتى وجود دارد كه 
بر اثر تغييرات به وجود آمده در جامعه و ساختارهاى 
خانواده اين روش ها از نسلى به نسل ديگر تغيير يافته 
استفاده  و  شده  منسوخ  روش ها  آن  از  بعضى  است. 
كردن از روش تربيتى گذشتگان با توجه به تغييرات، 
كارى عبث و بيهوده است و از اين طريق خانواده به 
خواسته هاى خود نمى رسد. به عنوان مثال زمانى اقتدار 
نهى كردن، روشى كاربردى  و  امر  والدين در  محض 
بود كه امروزه با استفاده از اين الگو، شاهد دور شدن 
از خانواده و خود را در مقابل والدين ديدن  فرزندان 
دامن  به  بردن  پناه  آن  نتيجه  كه  رفتارى  هستيم. 

جامعه اى هزاررنگ و گروه همسالان است.
امروزه روش هاى تربيتى مبتنــى بر گفتمان، دليل و 
برهان، مودت و نظرخواهى، مشورت و در كل، برقرارى 
ارتباطــى دوطرفــه و صميمانه اســت؛ البته با حفظ 
حريم والدين و اقتدار آن هــا. روش هايى كه از ابتداى 
شــكل گيرى خانواده و جامعه مؤثر بــوده و تا انتهاى 
ايــن ماجرا، تأثيرگذارتريــن روش خواهد بود. والدين 
ســاعت ها مى توانند، وقت خود را صرف بيان اصول و 
قواعد خانواده براى فرزندانشان كنند و يا بارها ارزش ها 
را بــراى آن ها بيان و مــرور كنند، اما گفتار به تنهايى 
نمى تواند در شكل دهى به نگرش فرزندان مؤثر باشد. 
بخش عمــده اى از آموزش هايى كه فرزندان كســب 
مى كنند، ديدارى است. آن ها با تماشاى رفتار والدين 
نتيجه گيرى مى كنند كه بهترين رفتار، رفتارى است كه 
از والدين سر مى زند نه گفتارى كه والدين خود به آن 
عمل نكرده و به فرزندان ديكته مى كنند. رفتار و گفتار 
والدين الگويى براى فرزندان است. آن ها از والدين الگو 
مى گيرند و همانندسازى مى كنند. شايد شما ساعت ها 
در مورد فوايد مطالعه براى فرزندانتان ســخن بگوييد، 
ولى تا زمانى كه فرزندان، شما را در حال مطالعه نبينند، 
مطمئنــاً رغبتى به كتاب خوانــدن پيدا نمى كنند. يا 
ممكن اســت بارها و بارها از معايب دروغگويى بگوييد 
و از كودكى داستان چوپان دروغگو را برايشان بخوانيد 
و آن ها حفظ شــوند، ولى در اصل، صداقت والدين در 
پاسخگويى مؤثر ترين ابزار ساختن باور هاى آن ها است.

كودكان به طور مستقيم از رفتارهاى والدين الگوبردارى 
مى كنند و آن را در ذهن خود ذخيره مى كنند. پس در 
اصل، والدين با رفتارشان مسئول شكل دهى به نگرش 
و رفتار فرزندان و يا تغيير و اصلاح رفتارهاى ناسازگارانه 

آن ها هستند.

تأثيرات عالى «ورزش» در مبتلايان به 
سرطان سينه

تمرينات منظم ورزشى  انجام  كاظمى:  مريم سادات   ترجمه/ 
موجب كاهش خستگى و تحريك سلول هاى مغز در بيماران مبتلا 

به سرطان سينه مى شود.
نتايج مطالعات جديد نشــان مى دهد خانم هايى كه از سرطان سينه 

رنج مى برنــد، بايد از ورزش 
براى تقويت حافظه و كاهش 
خســتگى كمك بگيرند. در 
واقع، ورزش تأثيرات مثبتى 
بر آمادگى جسمانى و روانى 

دارد.
پژوهشگران آمريكايى در اين 
زمينــه ارتباط ميان فعاليت 

بدنى، خســتگى و قابليت عملكردهاى شناختى را روى حدود 300 
خانم مبتلا به ســرطان سينه بررسى كردند. تحليل شناختى مانند 
اختــلالات حافظه يا افت توجه جزو شــايع ترين عوارض در بيماران 
اســت. مطالعات پيشــين تأثير فعاليت جســمانى بر پيشگيرى از 
تحليل شناختى سالمندى را تأييد كرده بود. در نتيجه چالشى براى 
پژوهشگران پيش آمد كه آيا تأثير مشابه در بيماران كه به بهبود نسبى 

سرطان رسيده اند، مثبت است يا نه.
نتايج اين آزمايش ها نشان داد، فعاليّت بيشتر جسمانى دو عارضه شايع 
در مبتلايان به سرطان سينه، خستگى و تحليل شناختى را كاهش 
مى دهد. در واقع سطح فعاليت هاى روزانه در سطح متوسط تا شديد 
با بهبود توانايى عملكردهاى شناختى از جمله حافظه، تمركز، انجام 
چند فعاليّت همزمان و از طرفى كاهش خستگى ناشى از بيمارى و 

شيمى درمانى همراه است.
سرطان ســينه جزو شايع ترين ســرطان هاى زنانه است كه به نظر 
مى رســد از هــر 11 خانم، يكى در طول زندگى خــود مبتلا به آن 
مى شود. در موارد نادر (1 درصد) نيز احتمال بيمارى در مردان وجود 
دارد. زمينه ژنتيك سرطان سينه يا ديگر سرطان ها، مصرف قرص هاى 
جلوگيرى از باردارى، مصرف الــكل و دخانيات، بى تحركى، كار در 
شــب و اضافه وزن از جمله مهم ترين دلايل زمينه ساز اين بيمارى 

محسوب مى شود.
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يادداشت

سالم زندگى 

فضاى مجازىخانواده

مهر: ســند ارزيابى تجهيزات امنيتى مورد اســتفاده در شبكه هاى كامپيوترى 
دستگاه هاى اجرايى تدوين شد كه با تصويب اين سند در شورايعالى فضاى مجازى، 

تمام دستگاه ها ملزم به دريافت گواهى تاييد امنيت مى شوند.
محمدرضا فروزنده دوست گفت: در مورد اجراى اين سند، ممكن است بخش 
خصوصى آزادانه عمل كند اما اگر محصولى در بخش امنيت شبكه دستگاه هاى 
اجرايى و حكومتى قرار گيرد بايد اين محصول از نظر امنيتى ارزيابى شــده و 

گواهى ارزيابى دريافت كند.
وى گفت: در حال حاضر هر محصول امنيتى فناورى اطلاعات كه وارد كشور 
مى شود توسط رگولاتورى مورد تست هاى كارايى و مطابقت براى ورود به كشور 

قرار مى گيرد، اما با اجراى اين سند و با هدف جلوگيرى از آسيب پذيرى شبكه هاى كامپيوترى دستگاه هاى اجرايى، سازمان فناورى 
اطلاعات نيز به اين محصولات در صورت استفاده در شبكه هاى دستگاه هاى دولتى، بايد گواهى ارزيابى امنيتى بدهد.

ارزيابى امنيتى شبكه هاى كامپيوترى دستگاه هاى دولتى الزامى مى شود
 

مهر: يك جمعيت شناس گفت: نرخ رشــد جمعيت سالمندى 4 برابر نرخ رشد 
جمعيت كشور است و در دو دهه آينده، حدود 16 برابر نرخ جمعيت كشور خواهد 

بود.
محمد ولى على جمعيت شناس با اشاره به ابلاغ سياست هاى كلى جمعيت از 
سوى رهبر انقلاب اسلامى گفت: در بندهاى نخست تا چهار، سياست هاى كلى 
آن برنامه هايى است كه بر اساس افزايش جمعيت نمايان مى شود مانند افزايش 

نرخ بارورى و رفع موانع ازدواج.
وى گفت: متاســفانه در ايران نگاه راهبردى در خصوص جمعيت وجود ندارد. 
سال 65 از نرخ رشد 3/9 به نرخ رشد 1/4 رسيديم و از نرخ بارورى 6/5 به نرخ 

بارورى زير 2 رسيديم. نرخ رشد جمعيت سالمندى چهار برابر نرخ رشد جمعيت كشور است و در دو دهه آينده، حدود 16 برابر 
نرخ جمعيت كشور خواهد بود.

سرعت رشد جمعيت سالمندى 4 برابر رشد جمعيت كشور است

 زندگى/ محمود مصدق  
مسائل و مشــكلاتى كه سبب 
مى شوند تا بعضى از فعالان حوزه 
كشاورزى از كنار و گوشه كشور به وزارت جهاد 

كشاورزى بيايند، كم نيست.
يك روز باغداران شــمالى به دليل واردات بى 
رويه و كاهش قيمت مركبــات مقابل وزارت 
جهاد كشــاورزى تجمع مى كنند و روز ديگر 
مرغــداران تهرانى و قزوينــى در اعتراض به 
گران بودن نــرخ جوجه يكــروزه به خيابان 
طالقانى مى آيند. بعضى هــا هم وقتى ديدند، 
پيگيرى ها براى حل و فصل مشكلاتشــان در 
خصوص اشتغال، دريافت وام و... از طريق جهاد 
كشــاورزى استان به نتيجه نمى رسد، گام  به 
اين وزارتخانه مى گذارند تا شايد به خواسته شان 

برسند. 
مرد 30 ســاله اى كه گويا مهندس ناظر است 
و براى حل مشكل استخدام خود آمده است، 
مى گويد: حدود هفت  ســال پيش با قرارداد 
يكســاله و حقوق حدود يــك ميليون تومان 
در جهاد كشــاورزى كرمانشاه به عنوان ناظر 
پروژه ها مشغول به كار شدم به اميد روزى كه 
به صورت رســمى جذب اين سازمان شوم و 
معاش خانواده ام را تأمين كنم، اما هنوز تكليفم 

مشخص نشده است. 
در واقع با اينكه دســتور استخدام مهندسان 
ناظر حدود پنج سال قبل و با مصوبه مجلس 
صادر شــده، اما مسئولان اســتانى هر روز به 
مــن و برخى  از همــكاران فقط وعده جذب 
مى دهند، ولى در عمــل كارى در اين زمينه 

انجام نمى دهند.
وى كه فوق ليسانس رشته زراعت دارد با اشاره 
به اينكه پرونده اش تكميل شده و به تأييد جهاد 
كشاورزى رسيده است، مى افزايد: با اين وجود 

من هنوز بلاتكليم. بنابراين به وزارتخانه آمده ام 
تا شــايد در ديدار با مديــران مربوطه بتوانم، 

مشكل استخدامم را حل كنم.
صادر نشــدن مجوز ترخيص ده ها دســتگاه 
ماشين آلات كشــاورزى از سوى گمرك نيز 
سبب شده تا يك تاجر اصفهانى دست به دامن 

وزارت جهاد كشاورزى شود.
«محمد» با اشاره به اينكه طبق قانون، واردات 
ماشين آلات كشاورزى كه توليد مشابه داخلى 
داشته باشند، ممنوع است، مى افزايد: ماشين 
آلاتى كــه قصد وارد كــردن آن هــا را دارم، 
مستعمل هستند و براساس قانون ديگرى  ورود 
آن ها خالى از اشكال است، اما مشكل اينجاست 

كه برخى از دلال ها و واســطه ها  كارشــكنى 
مى كنند و اجازه  ترخيص نمى دهند.

وى بــا تأكيد بر اينكه تاكنــون تلاش هايش 
در ايــن خصــوص بى نتيجــه بوده اســت، 
مى افزايــد: البته من هم دســت از تلاش بر 

نمى دارم. 
مرد ميانسال تنكابنى هم كه حاضربه معرفى 
خود نيســت، مى گويد: سه ســال پيش براى 
اجاره  99 ساله 20 هكتار از اراضى ملى اقدام 
كردم. مراحل اوليه هم بدرســتى پيش رفت. 
حتى مدتى در آن گياهان دارويى كشت كردم، 
اما بتازگى دو سه نفر ديگر خواستار اجاره آن 
شــده اند. به همين دليل زميــن مورد نظر از 

سوى سازمان جهاد كشاورزى استان معارض 
محسوب شده است. 

وى با اشــاره به اينكه در مقايســه با رقبايش 
وضعيت مالى مناسبى ندارد، مى افزايد: ظاهراً 
زمين را بيشــتر براى بهره بردارى شن و ماسه 
واگذار مى كنند چون سودش بيشتر است و در 

اين بين برخى نيز به نوايى مى رسند.  
وى كــه براى پيگيــرى درخواســتش براى 
چندمين بار به وزارت جهاد كشــاورزى آمده 
اســت، تصريح مى كند: اگر برخى از اختيارات 
به جهاد كشــاورزى در استان ها تفويض شود، 
نيازى به مراجعه به وزارت جهاد كشــاورزى  

نخواهد بود.

سرزده در ساختمان وزارت جهاد كشاورزى

مى آيند تا بذر اميد بكارند

ساعاتى قبل از اولين ال كلاسيكوى فصل

تصميم قطعى «  نيمار» براى جدايى از بارسلونا
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 در صدر پزشكان متخلف
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سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .
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فرهنگ

کوتاه و خواندنی

فارس: محمدعلی مجاهدی از این که در زمان حیات محمود شــریف صادقی 
مجموعه شعری از او به چاپ نرسیده، ابراز تأسف کرد. وی گفت: دوستان استاد 
شــریف صادقی گزیده ای از اشعار وی را به عنوان نمونه ای از شعر فاخر کلاسیک 
منتشــر کنند تا نام او به این زودی ها به فراموشــی سپرده نشــود. آثار استاد 
شریف صادقی در چند دفتر بود و غیر از خود وی کسی نمی توانست آن ها را جمع 
آوری کند، لکن خود استاد بی اعتنا به چاپ و نشر اشعارش بود و این روحیه سبب 

شد که کتابی از اشعار ایشان چاپ نشود. 

ابراز تأسف از چاپ نشدن شعرهای شریف صادقی

فارس: محمدحسین امید، سرپرست دانشگاه علمی کاربردی در پاسخ به سؤالی در 
رابطه با ادغام دو دانشگاه علمی کاربردی و فنی و حرفه ای اظهار داشت: هیچ زمانی 
بحث ادغام این دو دانشگاه مطرح نبوده و این دو دانشگاه کارکرد متفاوت دارند؛ 
به طوری که در دانشــگاه فنی و حرفه ای آموزش مهارتی عام ارائه می شــود و در 
علمی کاربردی آموزش مهارتی خاص. امید گفت: برای جلوگیری از هم پوشانی در 
فعالیت ها قرار شد ستاد واحدی در رأس این دو دانشگاه قرار بگیرد و برنامه ریزی 

درسی و نظارت سنجش داشته باشیم که این مسئله درحال بررسی است.

ستاد واحد برای برنامه ریزی درسی

حوزه هنری: علی معلم دامغانی رئیس فرهنگستان زبان و ادب فارسی در دوره های 
آموزشــی جدید خود در حوزه هنری به شرح آثار بزرگان ادب پارسی می پردازد. 
سلسله نشست های شرح آثار بزرگان ادب پارسی به همت مرکز آفرینش های ادبی 
حوزه هنری، ســاعت 16 الی 19 دوشنبه  هرهفته در سالن سلمان هراتی برگزار 
می شود. نخستین جلسه از این سلسله نشست ها روز دوشنبه، 16 مردادماه برپا 
می شود و علاقه مندان می توانند برای حضور در این جلسات در زمان یادشده، به 

حوزه هنری واقع در خیابان سمیه، نرسیده به پل حافظ مراجعه کنند.

برگزاری مجدد دوره های آموزشی علی معلم 

انتشار مجموعه جدیدی از عبدالجبار کاکایی 

لالایی های رضوی در یک کتاب عرضه شد 

 فرهنگ/ جلیل فخرایی   به نشر)انتشــارات آســتان قدس رضوی( کتاب »فانــوس لالایی« را برای 
نخستین بار همزمان با دهه کرامت و ایام میلاد امام رضا)ع( برای گروه سنی کودکان به چاپ رسانده است. 

»فانوس لالایی« حاوی مجموعه اشــعار و لالایی های کودکانه »عبدالجبار کاکایی«، شــاعر، نویســنده و 
ترانه ســرای نام آشناســت که به عنوان تجربه و نگاهی نو به معارف رضوی با محوریت امام رضا)ع( و داستان ها و سیره آن 
حضرت و با بیانی کودکانه سروده شده است.  عبدالجبار کاکایی در گفت وگو با خبرنگار ما درباره این اثر گفت: برای اولین بار 

است که معارف و سیره رضوی به صورت ترانه و از نوع لالایی کودکانه سروده شده است.
کاکایی عنوان داشــت: آهنگسازی این کار نیز توسط فردین خلعتبری انجام شده است. این شاعر نام آشنا در این کتاب، 
مجموعه اشعار لالایی را برای گروه سنی ب و ج)کودکان دوران دبستان( سروده و به نشر)انتشارات آستان قدس رضوی( 

هم این اثر 36 صفحه ای مصور رنگی را در قالب کتاب های پروانه منتشر و روانه بازار کرده است.
»لالا لالایی، صحرا خوابیده/ جنگل آرومه، دریا خوابیده/ رو طاقچه فانوس، امشب خاموشه/ دنیا تاریکه، غیر از یک گوشه/ 
صددانه یاقوت، صدریســه پرچم/ صدتا کبوتر، یک گوشــه با هم/ جایی که اونجا آدم خوشبخته/ لالایی امشب، بی خوابی 
سخته...« و ترانه های زیبای کودکانه ای از این دست که تجربه بسیار موفق این شاعر انقلاب است و در بخش شعر و ترانه های 

کودکانه سروده شده است. 
به نشر کتاب »فانوس لالایی« را در قطع خشتی منتشر کرده و با قیمت 45 هزار ریال  در دسترس مخاطبان قرار داده 
است. شایان ذکر است تصاویر این کتاب برگرفته از پویانمایی »فانوس لالایی« )لالایی های رضوی( است که توسط مؤسسه 

آفرینش های هنری آستان قدس رضوی تولید شده است.

خبر روز

و در این نزدیکی

شیراز- مشهد

 مریم حقیقت  
اصلاً دلم گرفته همین مطلع، یعنی به سمت گنبدتان پرواز

یعنی غزل غزل به تو پیوستن، یعنی دوباره های مرا آغاز...
در من هزار آهوی سرگردان، قصد حریم امن تو را کرده است

ضامن ترین ستاره! پناهم باش، در شب ترین زمانه بی اعجاز
وقتی هوای حوصله ام ابری  است، حتی حضور پنجره بی معنی ا ست

کم کم به شب نشسته دلم ای کاش، دستی مرا به سمت تو می شد باز
در من دمیده عطر نگاهی خیس، از آسمان هشتم دلتنگی
برمن ببار هرچه غریبانه است، ای بغض های تلخ مرا همراز
سهمم کبوترانه پریدن بود در جاده های طوسی چشمانت

حالا چه فرق می کند این پرواز از رشت می رسد به تو یا شیراز

گزارش قدس درباره طرح حمایت یارانه ای جدید وزارت ارشاد 

کتاب با تنفس مصنوعی زنده است 
 فرهنگ/ حمید واحدی  طرح تازه فروش 
یارانه ای کتاب معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی  از نیمه مردادماه سال جاری آغاز 
خواهد شد. در این طرح تازه که همانند دو سال 
گذشته با عنوان »تابستانه کتاب« برگزار می شود، 
کتابفروشی های سراســر کشور که به این طرح 
پیوسته اند، با دریافت یارانه ای مشخص از سیستم 
دولتی، کتاب های حوزه بزرگسال را با 20 درصد 
و حوزه کودک و نوجوان را با 25 درصد تخفیف 

به فروش می رسانند.
در این دوره از این طرح براساس آمار منتشرشده 
ازسوی مؤسسه خانه کتاب، 584 کتابفروشی از 
مراکز استان ها و 150 کتابفروشی از شهرستان ها 
عضــو این طرح شــده اند. در این میان اســتان 
تهــران با 130 کتابفروشــی تاکنــون در صدر 
بیشــترین مشارکت کتابفروشــی ها قرار دارد و 
استان های قم، اصفهان، خراسان رضوی، فارس، 
کردســتان،آذربایجان شرقی،کرمان، خوزستان، 
مازندران، گیلان، همدان، یزد، آذربایجان غربی، 
کرمانشاه و خراسان جنوبی در جایگاه های بعدی 

قرار گرفته  اند.
با این همه و در ســومین ســال برگــزاری این 
طــرح، کماکان در محافل فرهنگی کشــور این 
مسئله مطرح می شــود که آیا ارائه این یارانه به 
کتابفروشی ها و درنهایت مخاطبان، سمت وسوی 
صحیحی اتخاذ کرده است یا خیر؟ ازسوی دیگر 
این سؤال مطرح اســت که با توجه به آمارهای 
خانه کتاب و پرفروش بودن بســیاری از عناوین 
ترجمه در فروش با این طرح که نشــأت گرفته 
از بازار اســت، آیا این طرح نمی توانست، سمت 
و سویی انگیزشی به منظور آشتی مخاطب داخلی 

با تولیدات داخلی داشته باشد؟

 مقایسه سینما و ادبیات
حسن محمودی روزنامه نگار، نویسنده و منتقد 
ادبــی در این زمینــه می گوید: مگر می شــود 
سالن های سینمای کشور را در اختیار فیلم های 
پرفروش روز جهان قرار داد و گفت که بر فروش 
تولیدات داخلی تأثیر می گذارد و مثلاً مردم را به 

سینما رفتن عادت می دهد؟ مسئله این است که 
عزمی  راسخ برای از میدان خارج کردن نویسنده 
ایرانی در میان اســت. دودش هم تنها در چشم 

داستان نویس ایرانی نمی رود.
وی در ادامــه صحبت های خود را بــا انتقاد از 
ناشرانی که به جای بازاریابی تولیدات ادبی داخلی 
به دنبــال رونق بازار ترجمه هســتند، می گوید: 
فهرســت های پرفروش بازار خارجی اســت که 
مدنظر خیلی از ناشــران قــرار می گیرد. در این 
میان، پیش از هرچیزی تب وتاب بازارهای جهانی، 
ذائقه پرور می شود. اگر سهل انگاری در انتخاب و 
چاپ آثار ایرانی می شــود، ضربــه را از همان جا 
می خوریم. من به ناشری که بنابر ذائقه مخاطبش 
و برای برگشــت سرمایه اش دســت به انتخاب 
آثار پرفروش می زند احترام می گذارم، اما از کار 
ناشری که کتاب فاقد ارزش ادبی و نفروش چاپ 
می کند، ســر درنمی آورم. این دست ناشران هم 
هوای جیب خود را ندارند و هم بازار را از کالای 

نامرغوب پرمی کنند. بازهم بگویم که حســاب 
کارهای نخبه پســند که به اعتبار ناشــر اضافه 
می کند، جداســت. دقیقاً منظــورم چاپ آثاری 
اســت که نه اعتباری به دنبال دارد و نه سودی. 
درواقع ضربه را از ناشران غیرحرفه ای می خوریم.

در همین زمینه بلقیس ســلیمانی نویسنده و 

منتقــد ادبی نیز بر این باور اســت که  از دیرباز 
نوعی شــیفتگی به تولیدات فرهنگی غیرایرانی 
و غربی در میان ما باب بوده اســت و همیشــه 

به اصطلاح مرغ همسایه را غاز دیده ایم.
وی در ادامه این پدیده را نشان از نوعی بی توجهی 
عمومی  بــه فرهنگ و هنر ایرانی معرفی کرده و 
می گوید: واقعیت این است که ادبیات ما نیز مانند 
ادبیات در سایر نقاط دنیاست. ما هم کار متوسط 
و ضعیف داریم و غرب هم دارد. منتهی شیوه ارائه 
ماست که موجب می شود برخی بیشتر از برخی 

دیگر موردتوجه قرار بگیرند.
عباس پژمان نویسنده و منتقد نیز در این زمینه 
می گوید: برای خرید کتاب، مردم ما در بیشــتر 
موارد به شهرت نویسنده توجه می کنند و یا حتی 
شهرت مترجم. البته برخی هم براساس تبلیغات 
دست به انتخاب کتاب می زنند. با این همه باید 
قبول کنیم که تألیف رمان از ابتدای حضور این  
گونه ادبی در ایران چندان رونقی نداشته و بیشتر 

نویسنده های ما نیز با علم به این موضوع چشم به 
ترجمه داشته اند.

 وزارت ارشاد واقعیت ها را ببیند
مجموعه این اظهارنظرهــا این باور و نتیجه را به 
ذهن متبادر می ســازد که نحیف بودن وضعیت 
تألیفات ایرانی درمقابل بازار به طور عمده پرسود 
ترجمه، منجر به این شــده که مواجهه یکسان و 
بدون اولویت ترجمه درمقابــل تألیف، درنهایت 
چیزی جز ضرر و خسران برای بازار تألیف داخلی 
و بی رمق کردن آن در بازاری که از اســاس توانی 
برای رقابت در آن برایش مهیا نیست، نداشته باشد. 
به عبارت دیگر طرح یارانه ای کتاب وزارت ارشاد با 
وجود اهداف والای خود در توسعه کتابفروشی ها 
و رونق حضور مردم در کتابفروشی ها، عملاً منجر 
به تقویت فروش تولیدات داخلی و چرخش بازار 
تألیفات داخلی در رقابت با ترجمه نمی شــود. در 
چنین شــرایطی به نظر نمی رسد تخصیص یارانه 
امری منجر به تحقق عدالت به شمار آید. نکته مهم 
این است که وزارت ارشاد برای حمایت از کتاب و 
کتابخوانی و زنده نگه داشتن این حوزه، ساده ترین 
و در دســترس ترین راه را انتخاب کرده اســت. 
حمایت از کتابخوانی و دست اندرکاران حوزه نشر، 
البته اقدام درستی است و کمتر کسی است که در 
اصل حمایت وزارت ارشاد از این کار تردیدی داشته 
باشــد، اما نکته مهمی در این میان مغفول مانده 
اســت. وزارت ارشاد باید همزمان با سیاست های 
حمایتی، به روز کردن قوانین و اعمال سیاست های 
حاکمیتی را در حوزه نشر و فرهنگ جدی بگیرد. 
سال هاست دست اندرکاران حوزه فرهنگ درباره 
مشــکلات حوزه توزیع کتــاب و قدیمی بودن، 
ناعادلانــه بودن و انحصاری بــودن چرخه توزیع 
کتاب در کشور صحبت کرده اند، اما هیچ گاه وزارت 
ارشاد جسارت اصلاح این چرخه را نداشته است 
و همواره به طرح های یارانه ای و حمایتی بسنده 
کرده اســت. در یک دوران این یارانه ها به سمت 
نویسندگان و مؤلفان گرایش پیدا کرده است و در 
یک دوران به سمت کتابفروشان و ناشران، ولی در 

اصل ماجرا تغییری ایجاد نشده است.

آنچه می خوانید

یــک نویســنده و منتقــد ادبــی 
می گوید مگر می شــود سالن های 
ســینمای کشــور را در اختیــار 
فیلم هــای پرفــروش روز جهان 
قــرار داد و گفت کــه بر فروش 
تولیدات داخلی تأثیر می گذارد و 
مثلاً مردم را به سینما رفتن عادت 

می دهد؟

نویسنده می گوید

نویسنده رمان عاشقانه »دعبل و زلفا«:
آستان قدس رضوی 

از هنرمندان حمایت رئوفانه کند
مؤسسه جوانان آستان قدس رضوی: نویسنده رمان »دعبل و زلفا« 
نگاه ویژه خود را در ایــن رمان به جوانان عنوان کرد و افزود: رمان برای 
عامه مردم نگاشته شده، اما بیشتر از همه جذب جوانان برای من مهم بود. 
هدف من از نگارش این رمان، آشنا شدن آن ها با روزگار پرمشقت امامان 
و شخصیت دعبل است. در پس زمینه داستان عشق دعبل و زلفا، مسائل 

دوران امام هفتم و هشتم شیعیان بیان شده است.

حجت الاسلام مظفر سالاری از انتشار داستان عاشقانه و جذاب رمان جدید 
خود با عنوان دعبل و زلفا خبر داد و گفت: دعبل خزاعی از شــجاع ترین 
شاعران شیعه در زمان حیات امام موسی بن جعفر)ع( و امام رضا)ع( بود 
و این رمان، قصه عشــق دعبل به همسرش زلفاست. سالاری با اشاره به 
این که در ســال 93، مؤسسه جوانان آستان قدس رضوی از بنده دعوت 
کرد تا رمانی در این خصوص بنویسم، ادامه داد: تلاش کرده ام تا داستان 
عاشقانه ای همچون لیلی و مجنون و عاشقانه های پرجاذبه دیگر خلق کنم. 
این رمان با شرح آشنایی دعبل و زلفا آغاز می شود و با شرح ماجرای شفا 
گرفتن زلفا با آستین پیراهن امام رضا)ع( که ایشان آن را به دعبل هدیه 
کرده بودند، پایان می گیرد. نویسنده رمان دعبل و زلفا افزود: آن ها از من و 
خانواده ام دعوت کردند تا سه روز برای زیارت و صحبت پیرامون این رمان 
به مشهد الرضا)ع( بیایم و در این مدت برخورد بسیار زیبای آستان قدس 
با من، سبب شد که تمام تلاشم را برای نوشتن این رمان به کار ببندم و 
مبلغ قرارداد برایم بی اهمیت شد. همه نویسندگان ما دوست دارند کارهای 
خوب و مؤثر برای مخاطب بنویسند و اگر همین برخوردهای خوب باشد، 

آن ها بهترین آثار را خلق می کنند. 
خالق رمان »رؤیای نیمه شــب« گفت: »دعبل و زلفا« درحدود 80 هزار 
کلمه روایت شده و برای خلق این اثر، 6 ماه تمام به تحقیق منابع تاریخی 
و یادداشت برداری های دقیق پرداختم و پس از آن حدود یک سال و نیم 
برای پرورش داستان و پرُکردن حلقه های مفقود در این داستان تاریخی، 

از تخیل و رؤیاپردازی خود استفاده کردم. 
ســالاری از نقش بسیار تأثیرگذار آستان قدس در فضای فرهنگی کشور 
گفت و اظهار کرد: آستان قدس، موقعیتی ممتاز از جهات زیارتی، سیاسی 
و فرهنگی دارد، همان طورکه امام رضا)ع( با آغوش مهربان خود، دعبل را 
که در دورانی حتی مقید به آداب اسلامی نبود، پذیرفت و شعر او را سر و 
سامان داد، آستان قدس نیز باید به پیروی از ولی نعمت خود از هنرمندان 
حمایت رئوفانه کند. من بر این باورم که آستان قدس قادر است وضعیت 
فرهنگی کشور را سر و سامان دهد. خاطرنشان می شود رمان دعبل و زلفا 
در ایام دهه کرامت به طور رســمی ازسوی آستان قدس رضوی رونمایی 

خواهد شد.
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گزارش خبری

خبر

دبیر جشنواره در نشست خبری:
رویکرد جشنواره شهر 

کمک به بدنه سینمای ایران است
 هنر/ صباکریمی   نشست خبری ششمین جشنواره بین المللی فیلم 
شــهر با حضور علی احمدی دبیر جشنواره روز گذشته در محل پردیس 

سینمایی ملت برگزار شد.

علی احمدی در ابتدای این نشســت با اشــاره به دوره های پیشین این 
جشــنواره و وقفه چندســاله ای که در برگزاری آن رخ داد، اظهار کرد: 
جشنواره فیلم شهر در سال های گذشته در ماه های مختلفی از سال برگزار 
می شد، اما در دوره پنجم درصدد این برآمدیم که این جشنواره در هفته 
اول اردیبهشت ماه برگزار شود که البته در آن زمان هم بخش بین المللی 
جشــنواره فیلم فجر درحال برگزاری بود و به ناچار تاریخ برپایی را تغییر 
دادیم. وی در ادامه افزود: تا این که محقق شد جشنواره امسال در مردادماه 
برگزار شــود، اما تمایل داریم این جشنواره تقویم ثابتی داشته باشد که 
به نظر ما بهترین زمان برگزاری آن، اردیبهشت ماه است و امیدواریم این 

اتفاق از سال آینده رخ دهد.

 برپایی 4 نکوداشت و بزرگداشت
دبیر جشنواره فیلم شهر یادآور شد: ۴ بزرگداشت و نکوداشت در جشنواره 
فیلم شهر برگزار خواهد شد که در مراسم افتتاحیه بزرگداشت سیمین 
معتمدآریا و نکوداشت زنده یاد حبیب الله کاسه ساز و در مراسم اختتامیه 

نیز بزرگداشت ژاله علو و محمود کلاری را برگزار خواهیم کرد.
احمدی با اشاره به هزینه های جشنواره فیلم شهر تصریح کرد: تمام هزینه 
برگزاری این جشنواره ازطریق فروش بلیت در سینما تأمین خواهد شد 
و به هیچ وجه از بودجه سازمانی، دولتی و نیمه دولتی استفاده نکرده ایم. 
به بیانی دیگر پردیس ملت محل کسب درآمد مؤسسه تصویر شهر است و 
ازطریق آن جشنواره، تولید فیلم و تجهیز سالن ایوان شمس تأمین شده 
است و این باعث افتخار ماســت که ازطریق درآمد سینما برای سینما 
هزینه می شود. ضمن این که نمایش فیلم ها برای علاقه مندان رایگان است 
و اگر فیلمی با اســتقبال همراه بود، سانس ویژه برای آن درنظر گرفته 
می شود. احمدی تأکید کرد: رویکرد ما در مؤسسه تصویر شهر، خدمت 
به بدنه سینمای ایران است، اما درمورد جشنواره فیلم شهر باید بگویم به 
فیلمی توجه می کنیم که تنها محدود به شهر تهران نیست. البته هنوز به 
یک تعریف جامع فیلم شهری نرسیده ایم و این را هم می دانیم که هنوز 

صددرصد به یک جشنواره شهری تبدیل نشده است.

»ساعت ۵ عصر« از مرز ۳ میلیارد عبور کرد
فارس: فروش یک هفته ای فیلم ســینمایی »ســاعت ۵ عصر« ساخته 
مهــران مدیری به رقم ۳ میلیارد و ۴۵ میلیون تومان رســید که رکورد 
فــروش در مدت زمان یک هفته  را جابه جا کرد و از فیلم »فروشــنده« 
ســبقت گرفت. براساس اعلام دفتر پخش فیلمیران، این فیلم در تهران 
و شهرســتان ۵8 سالن در اختیار دارد که به مرور تعداد سالن این فیلم 
با توجه به اقبال مخاطب افزایش خواهد یافت.  بنابراین گزارش،پیش از 
این فیلم »ساعت ۵ عصر« رکوردهای بیشترین تماشاگر، بیشترین سانس 
در یک سینما، بیشترین ســانس در کشور، بیشترین سانس فوق العاده 
بامدادی، بیشترین فروش اینترنتی و بیشترین فروش روز اول اکران یک 
فیلم در سینمای ایران را شکست. در ادامه رکورد شکنی ها فیلم مهران 
مدیری، رکورد فروش یک هفته ای را نیز جابه جا کرد. رکورد فروش فیلم 
ظرف یک هفته در اختیار فیلم »فروشنده« ساخته اصغر فرهادی بود. این 
فیلم ظرف یک هفته به فروش 2 میلیارد و 700 میلیون تومان رســیده 
بود که با فروش بیش از ۳ میلیاردی فیلم »ساعت ۵ عصر« این رکورد در 

سینمای ایران جابه جا شد.

هــنر

سه نمایش جدید در مجموعه تئاترشهر 

»اعتراف« فعلًا روی صحنه می ماند 

 هنر: برنامه جدید تالارهای نمایشــی مجموعه تئاترشــهر درحالی اعلام شد که دو نمایش »اخککندو« و 
»صبحانه در غروب« به اجرای خود در تالار قشقایی تئاترشهر پایان دادند. در تالار اصلی نمایش »اعتراف« 
نوشته بردمیرمن و به کارگردانی شهاب حسینی میزبان علاقه مندان تئاتر است. در این اثر نمایشی که بسیار 
جنجالی هم شده، علی نصیریان، شهاب حسینی، صالح میرزاآقایی، نیما رئیسی، مهدی بجستانی، پرویز بزرگی، شهرام 
ابراهیمی و... به عنوان بازیگر حضور دارند. در تالار چهارسو نیز از روز پنج شنبه نمایش »پسران تاریخ« به نویسندگی آلن 
بنت، کارگردانی اشکان خیل نژاد و بازی محسن ابوالحسنی، مجید آقاکریمی، مهرداد بابایی، سینا بالاهنگ و... روی صحنه 
رفته اســت. این اثر نمایشی ساعت 20 با مدت زمان 1۳0 دقیقه میزبان علاقه مندان تئاتر است. »ناتمام« عنوان نمایش 
جدید دیگری به نویسندگی محمد چرمشیر است که از روز سه شنبه این هفته به کارگردانی کهبد تاراج در تالار سایه به روی 
صحنه می رود. در این اثر نمایشی که ساعت 18:۴۵ با مدت زمان 60 دقیقه اجرا خواهد شد، الهام شعبانی، غزاله جزایری 
و ترانه کوهســتانی به عنوان بازیگر حضور دارند. در همین تالار نمایش »صبح یه روز لعنتی« به نویسندگی و کارگردانی 
حسن باستانی و با بازی رؤیا افشار، لیلا برخورداری، مارال فرجاد، حمیدرضا فلاحی، پژمان عبدی و احمد صمیمی که 
از سه شنبه هفته قبل اجرای خود را آغاز کرده بود، ساعت 20:۳0 با مدت زمان 70 دقیقه به روی صحنه می رود. در تالار 
قشقایی نیز با اتمام اجرای دو نمایش »اخککندو« و »صبحانه در غروب«، نمایش جدیدی با عنوان »آرسن« به نویسندگی 
و کارگردانی بهزاد صدیقی از پنج شنبه این هفته به روی صحنه می رود. در این اثر نمایشی فرهاد آئیش)با حضور تصویری(، 
مائده طهماســبی و خاطره حاتمی به عنوان بازیگر حضور دارند. در پلاتو اجرا هم طــی روزهای 11، 12 و 1۳ مردادماه 
پروژه نمایشنامه خوانی »فیش آباد« به نویسندگی و کارگردانی سیروس همتی ساعت 20:۳0 پذیرای مخاطبان تئاتر است. 

تازه های تئاتر چهره - خبر

مهر: جلیل رسولی هنرمند نقاشیخط درباره نسل جدید خوشنویس ها که گرایش 
عمده شــان به سمت نقاشیخط است و همچنین معضل کپی در آثار اظهار کرد: 
خیلی از جوان ها نزد من می آیند تا خط آن ها را ببینم و من متوجه می شوم در 
خوشنویسی ضعف های زیادی دارند، اما وارد نقاشیخط شده اند. من ۴0سال پیش 
که رنگ را به کارهایم وارد کردم، وقتی بود که شاگرد استاد حسن میرخانی بودم 
و مدرک خوشنویسی داشتم، ولی الان با کامپیوتر و پرینت گرفتن، جوان ها خیلی 

از مشکلات تکنیکی خود را به ظاهر حل می کنند.

نسل جدید با کامپیوتر خطاط شده اند

فارس: حمیدرضا نعیمی کارگردان تئاتر با بیان این که معتقدم بحث گیشه، تئاتر 
تجاری و ستاره سازی قواعدی دارد، گفت: فقط چهره بودن مهم  نیست. قطعاً باید 
بازیگری که پا به صحنه می گذارد بتواند ایستادگی کند. من تفاوتی بین بازیگری 
تئاتر و ســینما قائل نیستم و هردوی این ها کارهای پیچیده، سخت و دشواری 
هستند و در مدیوم خود باید زیبا ظاهر شوند. وی گفت: از ابتدا این نمایش برای 
تالار اســتاد سمندریان طراحی شد، اما چون اجراها در آنجا طوری برنامه ریزی 

شده که دو گروه در تالار اجرا بروند، متأسفانه زمان اجراها هماهنگ نمی شد.

تفاوتی قائل نیستم

تسنیم: نویسنده کتاب »آن بیست وسه نفر« از تولید فیلم سینمایی براساس این 
اثر خبر داد. احمد یوسف زاده گفت: نگارش فیلم نامه ای براساس این کتاب به قلم 
مهدی جعفری آغاز شده است. جعفری پیش از این مستند »2۳نفر و آن یک نفر« 

را تولید کرده بود که جزو اولین  کارها در معرفی نوجوانان حاضر در جنگ بود.
به گفته یوسف زاده، همچنین قرار است براساس این کتاب، انیمیشنی نیز تولید 
شود که کار تولید آن اخیراً آغاز شده است. کتاب »آن بیست  و سه نفر« خاطرات 

خودنوشت احمد یوسف زاده از دوران اسارت 2۳ نوجوان ایرانی است. 

فیلم »آن بیست وسه نفر« کلید خورد

با مهدی رحیمی شاعر و خواننده نماهنگ » هشت«

تحولی عظیم درهنر آیینی به وجود آمده است
 هنر/ تکتم بهاردوســت  »هشــت« نام 
نماهنگی اســت کــه به همت بنیــاد فرهنگي 
صبح ظهور تهیه و تدوین شــده است. قصه این 
نماهنگ، داستان فرد بیماري است که پزشکان 
در بیمارستان از سلامتي او ناامید مي شوند، اما 
توسل خانواده او به امام رضا)ع( جان تازه اي به او 
مي بخشد و امیدها دوباره زنده مي شود. »هشت« 
که به روایتی تازه از شــفا در بارگاه امام رضا)ع( 
می پــردازد، با شــعر و صدای مهــدی رحیمی 
متخلص به زمستان، شاعر آئینی کشورمان تهیه 
و تولید شده است. مهدی رحیمی)م. زمستان( 
متولــد ســال 1۳60 و صاحــب مجموعه های 
»ارواح در ترخیــص«، »رقص بــر پل چینود«، 
»انار پابه ماه«، »بین الغزلین« و... اســت. به انگیزه 
رونمایی از این نماهنــگ در ایام دهه کرامت با 
این شــاعر و خواننده به گفت و گو نشسته ایم که 

می خوانید: 

 آیا حضور در نماهنگ »هشت« به عنوان 
خواننــده، اولین تجربه همکاری شــما با 

یک چنین آثاری است؟
من پیــش از نماهنگ »هشــت« تجربه کار با 
گروه های موســیقیایی و کر را داشته ام و درواقع 
حدود پانزده سال اســت که در این زمینه ها کار 
می کنم. ولی این که بخواهم یک کاری را به شکل 
مجزا بخوانم، نه! به این شــکل نبوده و نماهنگ 
»هشــت« اولین تجربه کاری من در این حوزه 
محسوب می شود. ایده این شعر از دور و اطرافمان 
گرفته شــده اســت؛ مریضی که پزشکان از آن 
قطع امید کرده اند و همسر این بیمار برای شفای 
او به امام رضا)ع( متوســل می شود و درواقع این 
قضیه که هم بیمــار در ناخودآگاهش وارد حرم 
می شــود و متوســل می شــود و هم همسرش 
درحالی که درکنار اوست برای گرفتن شفایش به 
امام مهربانی ها متوسل می شود، هردو در این شعر 

همزمان آورده شده است.
مــن در این کار از تعــدادی از مؤلفه هایی که در 
اشــعار رضوی وجــود دارد، مانند کلمه کلیدی 
»هشت« استفاده کرده ام و یک فضای سورئالی را 

به کار داده ام. درواقع یک فضای واقعی و ذهنی در 
این کار اتفاق افتاده است. چون به نظرم این بحث 
شــفا یکی از دغدغه های همه ما ایرانیان است و 
ظرفیتی است که در حرم ائمه وجود دارد و من 
خواستم از این طریق بین مخاطب با امام رضا)ع( 
پلی را ایجاد کنم. این بود که این شعر را سرودم و 
بعدش احساس کردم چون این کار شکلی روایتی 
دارد، بد نیســت اگر تصویــر و خوانندگی را هم 
چاشنی شعر کنیم، چون به این شکل اثر خیلی 

پویا تر و تأثیرگذار تر خواهد شد.

 این نماهنگ برای خود شما چه حال وهوا 
و چه فضایی را ایجاد کرد؟  

 همین ایده شــفا که در شــعر وجود داشــت، 
موردی بود که نمی شــد به راحتــی از کنارش 
گذشت. شاید این که می شنویم یک نفر در حرم 
امام رضا)ع( شفا گرفته، خیلی ما را درگیر نکند، 
ولی وقتی خودمان با این قضیه مثل این شــعر 
درگیر می شویم و با کار هم ذات پنداری می کنیم، 
آن زمان لذت دیگری دارد و بهتر باورش می کنیم. 

درمورد شعر این کار باید بگویم که من به موضوع 
شــفا یک نگاه دیگری داشته ام، چون خودم این 
قضیه را از نزدیک درک کــرده ام و زمان ضبط 

این کار هم همان حس برایم تداعی شد.
به هرشــکل من تصور می کنم اولین کسانی که 
می توانند بــرروی مخاطب تأثیر بگذارند، عوامل 
این گونه کارها هستند؛ چون زمانی که مجموعه 
کار، خودشان این گونه موارد را باور داشته باشند، 
مطمئنــاً تاثیرگذاری اش بــرروی مخاطب هم 
صدچندان خواهد بود. این نماهنگ در موسیقی 

فضــای جدیدی برای امام رضا)ع( اســت، چون 
متأســفانه مدتی بود که در این فضاها داشتیم 
به سمت کلیشــه ها می رفتیم و آن تعداد آثاری 
هم که در این زمینه وجود داشــت، برگرفته از 
مداحی ها بود. ولی در این کار موســیقی، به شعر 
و مفهوم کار کمک کــرده و در خدمت آن بوده 
است. همه تلاش ما این بود که مفهوم را پررنگ 
کنیم و به مخاطب برسانیم که به نظرم کار خاصی 

شده است.

 ایــن کار چه زمان و درطــول چه مدتی 
ساخته شد؟

  شــعر ایــن نماهنــگ پارســال و در همین 
زمان ها)تولد امام رضا( سروده شده است. یک سال 
درگیر این کار بودم. اول کار دکلمه بود، ولی بعداً 
تصمیم گرفتم که روی کار ملودی بگذارم. البته از 
ابتدا قرار نبود که خود من این شعر را بخوانم، ولی 
زمانی که اتود زدم، دیدم خیلی به حال و فضای 
ذهنی و روحی ام نزدیک است. به هرشکل رمضان 
امسال کار را ضبط کردیم و دوستان من مشغول 

ساخت کلیپ شدند تا برای این ایام آماده شود.

 از تکرار و کلیشــه های شعرهای آیینی 
و رضوی گفتید؛ برخی معتقدند که شــعر 
رضوی درگیر یک ســری مضامین تکراری 
شده است. نظر شما در این خصوص چیست؟

بلــه، دقیقاً! به نظر من هم شــعر رضوی درگیر 
یک ســری مضامین تکراری شده است. چون ما 
در شعر یک سری کلیدواژه ها و سمبل ها داریم که 
اگر بخواهیم برای هرکدام از ائمه شــعر بگوییم، 
باید از آن ها استفاده کنیم. ولی شعر امام رضا)ع( 
درگیر در و دیوار حرم شده است. این هنر شاعر 
اســت که از المان هایی که وجود دارد استفاده 
متفاوتی بکند و این المان ها را از زاویه دید دیگری 
ببیند، ضمن این که اگر شاعر دگرگونه بیندیشد، 
می تواند از همین محدودیت ها به عنوان فرصت 
استفاده کند؛ دقیقاً همین اتفاقی که در نماهنگ 

»هشت« افتاده است.

 ادبیات آیینی چه سختی هایی برای شاعر 
دارد و یک شاعر آئینی باید حواسش به چه 

مواردی باشد؟
 در ادبیــات آئینی باید خط قرمز هــا را رعایت 
کرد. نمی شود هر حرفی را به امام در قالب شعر 
گفــت، که البته همین قضیه باعث یک ســری 
محدودیت ها می شود. ولی ازطرفی معارفی که در 
دین ما وجود دارد و سیره و زندگی امام، دست و 
پای شاعر را دوباره باز می کند. درواقع اگر شاعر 
بتواند آن محدودیت را با این وسعت تلفیق بکند 
و به اصطلاح رندی کند، می تواند کارهای خیلی 
خوبی را در این زمینه خلق کند. خوشــبختانه 
مــا بعد از انقلاب تحول خیلی عظیمی در بحث 
شعر آئینی داشته ایم و الان هم شاعرهای خیلی 
خوبی در گوشه گوشه این مملکت داریم که باید از 
این ظرفیت ها استفاده کنیم، چون در این صورت 
است که می شود آثار خیلی خوبی خلق کرد. من 
فکر می کنم ما الان در مرحله گذار هستیم. الان 
خیلی از بچه های شــاعری که سن و سالی هم 

ندارند، دارند علمداری می کنند.

آنچه می خوانید

در ادبیات آئینی باید خط قرمز ها 
را رعایت کرد. نمی شود هر حرفی 
را به امام در قالب شعر گفت، که 
البته همین قضیه باعث یک سری 

محدودیت ها می شود
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خط حقوقى

خط مشاور

پارك خودرو جلوي در منزل 
اگر شخصي خودرو يا موتورسيكلت خود را جلوي در منزل ما يا كوچه محل تردد 
ما، پارك كند به نحوي كه امكان تردد و يا خروج خودرو نباشد، تكليفش چيست؟

آيا جرمي واقع شده است؟ تكليف ما در برابر اين عمل چيست؟
پاسخ:

مي تواند مصداق ماده 690قانون مجازات اسلامي باشد.
مزاحمت يا ممانعت از استفاده از حق.

و همچنين  ماده هفت7 قانون راهور مصوب87 اعلام مى دارد:
 چنانچه مالك يا راننده در محل نباشد، با هماهنگى با پليس، مى توانيد خودرو 

را به پاركينگ انتقال دهيد و هزينه جرثقيل با مالك خودرو مى باشد.
در خصوص پارك خودرو يا موتورســيكلت در مقابــل در منازل، لازم به ذكر 
است كه برخى از مالكينِ معترض، كه عموماً منازل ايشان در معابر پررفت آمد 
قرار دارد، اقدام به نصب برچسب «پارك= پنچرى» نموده و با اين اعلام به نوعى 
خود را مجاز به پنچر و يا كم نمودن باد تاير ماشين يا موتورسيكلت پارك شده 
مى دانند و بعضــاً در اين خصوص اقدام مى نمايند، كه بايد يادآور گردد، چنين 
عملى مى تواند از مصاديق تخريب موضوع ماده 677 قانون مجازات اســلامى 

قلمداد شده، كه حداقل مجازات آن، 6 ماه حبس مى باشد.

عوامل خانوادگى دخيل  در اعتياد
عوامل خانوادگى  ماننــد: عدم توجه مادر و پدر  به چگونگى تربيت فرزندان، 
نبودن نظارت هاى لازم و ضرورى از جهات رفتارى، عدم توجه به رشد روانى و 
سالم فرزندان، نبودن  فضاى آرام و شاد خانوادگى،  وجود رابطه هاى بيمارگونه 
بين پدر و مادر و فرزندان، اعتياد پدر و يا مادر، كمبودهاى عاطفى  فرزندان و 

بسيارى از عوامل ديگر در اعتياد فرزند يا فرزندان نقش دارند.
به همين دلايل اســت كه در درمان اعتياد فردى از افراد خانواده، تمامى افراد 

خانواده بايد مورد بررسى هاى لازم روان پزشكى قرار گيرند. 
علاوه بر جلسات روان درمانى خواه قبل از ترك و خصوصاً بعد از ترك و درمان 
كه براى بيمار معتاد توصيه مى شود، گاهى ضرورى  به نظر مى رسد كه جلسات 
روان درمانى، براى افراد خانواده به صورت گروهى و يا انفرادى در نظر گرفته شود 
و اگر فردى از افراد خانواده دچار نوعى اختلال روانى باشد،  وى نيز درمان گردد.

بنابراين در ترك و درمان بيمار معتاد، همه افراد خانواده  بايد همكارى لازم را 
با روان پزشك  معالج انجام دهند. در غير اين صورت نمى توان انتظار داشت كه 

فرد معتاد در ترك  و درمان موفق شود.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

خواب آخر پسر 18 ساله 
در خانه خواهرش

خط قرمز: جســد پســر جوان كه در نبود خواهرش براى 
خواب به خانه او رفته بود صبح روز گذشــته كشــف شد. 
فرمانده انتظامى شهرستان قوچان با اعلام اين خبر گفت: با 
كشف جسد اين پسر جوان برابر اظهار نظر اوليه كارشناسان 
و پس از تأييد مرگ پســر 18 ساله توسط عوامل اورژانس 
115، مســموميت دارويى علت مرگ اين فرد اعلام شــد.  
سرهنگ قدمگاهى گفت: جسد به دستور مقام قضايى براى 

تعيين علت دقيق مرگ به پزشكى قانونى انتقال يافت.

نقشه شوم بازرس قلابى 
نهاد رياست جمهورى 

خط قرمز: بازرس ويژه نهاد رياست جمهورى در البرز قلابى 
بود.  در پى طرح شــكايت هاى مردمى مبنى بر اقدامات و 
فعاليت هاى فــردى كه با غصب عنوان بــازرس ويژه نهاد 
رياست جمهورى به اخاذى اقدام مى كرد، دستگيرى اين فرد 

در دستور كار قرار گرفت. 
حاجى رضا شاكرمى، دادستان عمومى و انقلاب استان البرز 
از دستگيرى غاصب عنوان دولتى خبرداد و گفت:  اين فرد 
خود را به عنوان وابسته به اركان حاكميتى نظام به ويژه نهاد 
رياست جمهورى و مجلس شوراى اسلامى معرفى مى كرده 
و با اخذ وجوه كلان از مردم اقدامات مجرمانه اى انجام داده 
است كه بدواً در مرحله تحقيقات و در بازجويى اوليه به جرم 

خود اعتراف كرد.  
دادســتان عمومى و انقلاب مركز استان البرز عنوان كرد: با 
تكميل تحقيقات و با صــدور قرار تأمين قانونى نامبرده در 
بازداشت به ســر مى برد و با دستور ويژه بازپرس در جهت 
ادامه تحقيقات و شناسايى احتمالى و شكات ديگر، پرونده در 

جريان رسيدگى قرار دارد.

سلفى مرگبار زن عمانى 
در كلاردشت 

خط قرمز: بانوى 35 ساله تبعه كشور عمان عصر جمعه به 
علت سقوط به داخل رودخانه سردابرود كلاردشت در غرب 

مازندران غرق شد. 
زكريا اشكپور، سخنگوى مركز مديريت حوادث و فوريت هاى 
پزشــكى مازندران در اين باره گفت:  عصــر جمعه در پى 
تماس هاى مردمى، نيروهاى پايگاه اورژانس 115 كلاردشت 
در محل وقوع حادثه حضور يافتند كه متأســفانه اين فرد 

حادثه ديده هيچ گونه علايم حياتى نداشت.
وى افزود: نيروهاى كادر درمانى بدون فوت وقت اين گردشگر 
خارجى را براى مداوا به بيمارستان آيت االله طالقانى چالوس 
انتقال دادند كه طبق گزارش هاى رســيده به علت شــدت 
جراحت جــان باخت.  اين گردشــگرخارجى براى گرفتن 
عكس سلفى درپى بى احتياطى از ارتفاع به داخل رودخانه 

سقوط كرد و غرق شد.

خط حادثه

خط قرمز: مردى دوست صميمى اش را به خاطر ماجراى 
ناموسى به قتل رساند. 

پرونــده اى كه به تازگى روى ميز قضات دادگاه كيفرى قرار 
گرفته، مربوط به پرونده جنايتى است كه با انگيزه ناموسى 

رخ داده است. 
تحقيقــات در اين  باره از 12 مهر ماه ســال 95 همزمان با 
كشــف جسد طناب پيچ  شــده مرد جوانى در حوالى شهر 
رى آغاز شد. هرچند هنوز هويت مقتول مشخص نبود اما 
شواهد اوليه نشان مى داد او در محل ديگرى به قتل رسيده 

و در ادامه جسدش به آنجا منتقل شده است.
در چنين شرايطى تجسس ها براى كشف حقيقت آغاز شد. 
مأموران در چند روز بعد توانستند هويت مقتول را شناسايى 
كنند. هرچند خانواده اش اعــلام كردند كه او با هيچ كس 
خصومتى نداشــته اما در ادامه شــواهدى به دست آمد كه 
نشــان مى داد وى با زن جوانى كه همسر يكى از دوستان 

صميمى اش بود، چند پيامك رد و بدل كرده است.

اين موضوع مى توانســت ســرنخ خوبى براى دست يافتن 
به كشــف راز اين جنايت باشــد. به همين دليل زن جوان 
بازداشت شد و تحت بازجويى قرار گرفت. او ادعا مى كرد كه 
از اين جنايت چيزى نمى داند ولى در ادامه اعتراف كرد كه 

شوهرش عامل اصلى اين قتل است.
شــوهر اين زن بعد از قتــل گريخته بــود و هيچ كس از 
مخفيگاهش اطلاعى نداشت. با اين حال 13روز بعد مأموران 
توانستند مخفيگاهش را در شمال كشور شناسايى و وى را 
دستگير كنند. او به قتل دوستش اعتراف كرد و گفت: وقتى 
تلفن همراه همسرم را ديدم متوجه رابطه مرموز دوستم و 

همسرم شدم.
همســرم را تهديد كــردم كه بايد دوســتم را به خانه مان 
بكشاند. او هم پذيرفت و روز حادثه درحالى كه نمى دانست 
در خانه هســتم به خانه ام آمد و من غافلگيرش كردم و او 
را به قتل رساندم و با همدستى همسرم جسد را به اطراف 

شهر رى برديم. 
بــا وجود ايــن ادعاها خانــواده مقتول ادعــا مى كنند كه 
فرزندشــان قربانى اختلاف مالى شده است. در اين شرايط 
پرونده به دادگاه كيفرى يك فرستاده شد و قرار است اين 

زن و شوهر بزودى محاكمه شوند.

قتل نارفيق به دست زن و شوهر جوان

خط قرمز: عامل كلاهبردارى 475 ميليون 
ريالى از دو شهروند با ترفند سرمايه گذارى 
در بورس خارج از كشــور، توســط پليس 

آگاهى شناسايى و دستگير شد. 
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى با اعلام 
اين خبر گفت: بــا ارائه مرجوعه قضائى از 
دادسراى عمومى و انقلاب ناحيه 2 مشهد، 
مبنى بر كلاهبردارى در بورس، موضوع در 
دستوركار تيمى از مأموران پليس آگاهى 

قرار گرفت. 
وى افزود: در بررسى اظهارات شاكى پرونده 
مشخص شد چندى پيش از طريق سايت 
ديوار با تبليغات در خصوص سرمايه گذارى 
در بورس، با فردى به نام وحيد با تبليغات 
واهــى و معرفى خود به عنــوان كارگزار و 
مشــاور اجرايى مركز بورس مشهد، آشنا 

شده است.
او پــس از اعتمــاد براى ســرمايه گذارى 
در بــورس كشــورهاى خارجــى، مبلغ 
قابــل توجهــى را جهــت مشــاركت در 
سرمايه گذارى، به حساب كلاهبردار واريز 
كرده و مقرر شــده هفتگى سود حاصل از 
ســرمايه گذارى را دريافت كند اما پس از 
واريز وجه، تماس هاى آنها قطع شده است. 
ســرهنگ رزمخواه گفت: كارآگاهان اداره 

مبارزه با جعل و كلاهبردارى پس از بررسى 
اظهارات مالباخته، با همكارى تيمى زبده 
از كارشناسان پليس فتا، براى شناسايى و 

دستگيرى متهم وارد عمل شدند. 
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى تصريح 
كرد: تيم رسيدگى كننده به پرونده پس از 
چندين روز كار گسترده پليسى و علمى، 
محل اختفاى متهم را در بلوار شريعتى شهر 
مشهد شناسايى و با هماهنگى مقام قضائى 

او را در اقدامى ضربتى دستگير كردند. 
كارآگاه رزمخواه عنوان داشــت: متهم در 
بازجويى هــاى علمى پليس بــه دو فقره 
كلاهبردارى از شــهروندان با اين شگرد به 
مبلغ 475 ميليون ريال اعتراف كرد و پس 
از تشكيل پرونده براى سير مراحل قانونى 

روانه دادسرا شد. 
وى خاطرنشــان كرد: اعتمــاد بى مورد 
شــهروندان بــه تبليغات گســترده در 
فضاى سايبر از ســوى افراد كلاهبردار و 
عدم آشنايى عموم مردم با نحوه فعاليت 
بورس و سرمايه گذارى كوركورانه در اين 
حوزه، باعــث روى آوردن برخى افراد كه 
فكر مى كنند مى توانند يك شبه ره صد 
ســاله را بگذرانند، باعث اينگونه فريب ها 

شده است.

خط قرمز: دو سارق حرفه اى هنگام فرار از چنگ كلاهبردارى 475  ميليونى با ترفند سرمايه گذارى در بورس
قانون در كوچه بن بســت با دو دختربچه هفت 
ساله تصادف كردند كه پليس آن ها را با تيراندازى 
زمين گير كرد. فرمانده انتظامى خراسان رضوى 
در تشــريح اين خبر گفت: غــروب روز جمعه 
طرح هاى ويژه تشــديد مقابله با ســرقت هاى 
خيابانــى در دســتور كار فرماندهــى انتظامى 

مشهد قرار گرفت.  سردار بهمن اميرى مقدم افزود:تيم هاى گشتى 
كلانترى گلشهر در اين مأموريت ضربتى يك خودروى پرايد داراى 
سابقه سرقت كه دو جوان داخل آن بودند را در خيابان پنج تن 19 

شناسايى و براى دستگيرى سارقان وارد عمل شدند. 
وى خاطرنشــان كرد: سارقان بدون توجه به دستور ايست پليس با 
سرعت از محل متوارى شده و به داخل كوچه اى بن بست پيچيدند. 
آن ها كه دنبال راه فرارى مى گشتند، با حركت به صورت دنده عقب، 
قصد داشتند راه فرارى براى خود باز كنند كه در اين لحظه خودروى 

پرايد به دو دختربچه هفت ساله در كوچه برخورد كرد. 
سردار اميرى مقدم گفت: در اين لحظه سارقان همچنان به حركت 
خود ادامه دادند كه مأموران انتظامى اقدام به تيراندازى هوايى كردند 
و سارقان از خودرو پياده شده و همچنان با حمله ور شدن به سوى 
مأموران انتظامى مقاومت نشان مى دادند.   فرمانده انتظامى خراسان 
رضوى اظهار داشت: پليس ضمن شليك تير به لاستيك هاى پرايد، 
به سمت ســارقان تيراندازى كرد كه يكى از آنان به ضرب گلوله از 

ناحيه پاى چپ مجروح شــد. وى اظهار داشت: 
دو دختر بچه هفت ســاله بلافاصله توسط تيم 
فوريت هاى پزشــكى 115 به بيمارستان انتقال 
يافتند و تحت مراقبت هاى ويژه پزشــكى قرار 
گرفتند كه خوشبختانه حال آن ها رضايت بخش 
اعلام شده است. وى تصريح كرد: تحقيقات از دو 
سارق دستگير شده در حالى ادامه دارد كه يكى از 

آن ها به مركز درمانى انتقال يافته است.

سارقان 
خيابانى 
دو دختر 
7 ساله را تا 
يك قدمى 
مرگ 
كشاندند

 دو سارق حرفه اى هنگام فرار از چنگ 
قانون در كوچه بن بســت با دو دختربچه هفت 
ساله تصادف كردند كه پليس آن ها را با تيراندازى 
زمين گير كرد. فرمانده انتظامى خراسان رضوى 
در تشــريح اين خبر گفت: غــروب روز جمعه 
طرح هاى ويژه تشــديد مقابله با ســرقت هاى 
خيابانــى در دســتور كار فرماندهــى انتظامى 

دو دختر بچه هفت ســاله بلافاصله توسط تيم 
 به بيمارستان انتقال 
يافتند و تحت مراقبت هاى ويژه پزشــكى قرار 
گرفتند كه خوشبختانه حال آن ها رضايت بخش 
اعلام شده است. وى تصريح كرد: تحقيقات از دو 
سارق دستگير شده در حالى ادامه دارد كه يكى از 



خط بين الملل

مرگ تلخ پسر 2 ساله در ماشين  
 خط قرمز: زن تنها كه با حبس پسر دوساله اش در خودروى شخصى، مرگ 
تدريجــى فجيعى را براى فرزندش رقم زده بــود، به اتهام قتل عمد و كودك 

آزارى بازداشت شد. 
لاويلى جانسون كه در آپارتمانى واقع در شهر «ميشيگان» آمريكا تنها زندگى 
مى كــرد، در تنبيهى هولناك، هيچ آب و غذايــى به فرزندش نداده و با وجود 
شــنيدن ضجه هايش، به زندگى آرام و بى خيالش در خانه ادامه داده بود. اين 
كودك زمانى توسط مادرش به بيمارســتان انتقال يافت كه روزها از مرگش 

گذشته بود.

خودكشى زوج آمريكايى به خاطر فقر 
خط قرمز: زوج بيمار نيويوركى به دليل عــدم توانايى در تأمين هزينه هاى 

درمانى خود، دست به خودكشى زدند. 
پايگاه اينترنتى نشريه ســان نوشت: مرد و زن آمريكايى به دليل نداشتن 
توان پرداخت هزينه هاى درمانى در محله منهتن شهر نيويورك خودكشى 

كردند.
به نوشــته سان، اين زن و مرد در حاليكه يادداشتى در دستشان وجود داشت 
خود را از طبقه نهم آپارتمان محل سكونتشــان به پايين پرتاب كردند و جان 

خود را از دست دادند.
در يادداشت درون دست اين زن و شوهر نوشته شده بود كه ديگر توان پرداخت 

هزينه هاى درمانى خود را ندارند.

قتل يك زن 
به خاطر مسخره كردن شوهرش 

خط قرمز: مردى در ايالت آلاســكا همســرش را كشت چون به او خنديده و 
مسخره اش كرده بود! 

«كنت منزناريز» به قتل همسر 39 ساله خود متهم شده است. اين زن و مرد در 
حال سفر با يك كشتى تفريحى بودند.

جسد اين زن با زخم هايى عميق بر سر در كابين آن ها يافت شده است. براساس 
مدارك دادگاه، مأموران امنيتى پس از ديدن خون روى دســت ها و لباس هاى 

مرد، او را بازداشت كردند.
يك شاهد كه قبل از ورود مأموران امنيتى وارد كابين زوج شده بود، گفته مرد 

را در حال كشيدن جسد قربانى به بالكن كشتى ديده است.
اين شــاهد گفته زمانى كه از اين مرد پرســيده چه اتفاقى افتاده، او گفته كه 

«همسرش مسخره كردن و خنديدن به او را متوقف نكرد».
اين حادثه سه شنبه شب در كشتى مسافرتى اتفاق افتاد. اين كشتى به همراه 

3400 مسافر سياتل آمريكا را براى سفرى يك هفته اى ترك كرده بود.
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پسر پس از قتل پدر 
تسليم پليس شد

بجنورد - خط قرمز: پســرى كه پدرش را در بجنورد به 
قتل رسانده بود، ديروز خودش را تسليم پليس كرد.

فرمانده انتظامى خراســان شمالى با اعلام اين خبر گفت: 
عصر ديروز شــخصى با مراجعه به كلانترى 11 بجنورد، 
اذعان داشــت كه پدر خودش را به قتل رســانده است؛ با 
توجه به اهميت و حساســيت موضوع، مأموران انتظامى 
سريعاً وارد عمل شدند و پس از حضور در محل و مشاهده 
جسد مقتول در روى پشت بام كه مؤيد ادعاى اين فرد بود، 

بلافاصله قاضى ويژه قتل را در جريان حادثه قرار دادند.
سردار عليرضا مظاهرى افزود: دقايقى بعد نيز مقام قضايى 
به همراه پزشك قانونى و پرسنل اورژانس در محل حاضر 
شدند كه پس از بررسى ها توسط اورژانس و پزشكى قانونى، 

مرگ قطعى پدر اعلام شد.
در تحقيقات اوليه همچنين مشخص شد كه علت اين قتل 

اختلافات خانوادگى بوده است.
وى خاطرنشان كرد: متهم بنابه دستور مقام قضايى براى 
بازجويى ها و تحقيقات بيشتر به پليس آگاهى استان انتقال 

داده شد.
رئيس پليس آگاهى خراسان شــمالى نيز در گفت و گو با 
خبرنگار ما اظهار داشت: پسر كه به مواد مخدر صنعتى و 
سنتى اعتياد داشته به دليل جر و بحث با پدر63 ساله اش، 
ناگهان وى را با ضربات متعدد چاقو در پشــت بام منزل 

خودشان به قتل مى رساند.
ســرهنگ عرب زاده با بيان اينكه قاتل مدعى است شب 
حادثه از قرص هاى روانگردان اســتفاده كرده است، افزود: 
متهم پس از كشــتن پدرش به كلانترى 11 مراجعه و به 

قتل اعتراف كرده است.

كاميون به ديوار زد؛ زن جوان 
زير آوار كشته شد

خط قرمز: برخورد كاميون با ديوار در شهرستان چناران و 
فرو ريختن آن بر روى زن جوان، موجب مرگ اين زن شد.
به گفته فرمانده انتظامى چناران، در پى اعلام گزارشــى 
مبنى بر وقوع حادثه منجر به مرگ يك زن در روســتاى 
قياس آباد از توابع بخش رادكان اين شهرســتان تيمى از 
مأموران پاسگاه رادكان جهت بررسى موضوع به محل اعزام 
شدند. سرهنگ اســدى گفت: مأموران پس از حضور در 
صحنه باجسد زن 29 ساله اى كه بر اثر ريختن ديوار يك 
دامدارى زير آوار مانده و در دم جان خود را از دســت داده 

بود، روبرو شدند.
وى در خصــوص علت حادثه گفت: ايــن زن كه اقدام به 
باز كردن در دامدارى براى ورود كاميونت حامل پرس كاه 
كرده بــود، بر اثر بى احتياطى راننده و برخورد كاميون با 
پايه درورودى، پايه ســنگى در بــر روى او ريخته و باعث 

مرگ وى شده است.
وى گفت: جسد متوفى به سردخانه منتقل و تحقيقات در 

اين زمينه ادامه دارد.

خط خبر

 يكشنبه 8 مرداد 1396 
 6 ذى القعد  ه 1438 30 جولاى 2017  سال سى ام   شماره 8459 

خط قرمــز: مرد افغــان زمانى كه نتوانســت طلب 

دوميليــون تومانى خود را از بدهكار بگيرد، دســت به 

انتقامگيرى تلخى زد. او دختر هشت ساله مرد بدهكار 

را با ضربه هاى مرگبار چاقو هنگام خروج از خانه شان از 

پا درآورد.  صبح 22 مهر سال گذشته، يك تبعه افغان 

با پليس تماس گرفت و از زخمى شــدن دختر هشت 

ساله اش به نام سميرا در يكى از محله هاى شهريار خبر 

داد. مأموران با حضور در آنجا دختر خردســال را غرق 

در خون در حالى ديدند كه مقابل در حياط خانه افتاده 

بود. اين كودك ساعاتى بعد به دليل شدت خونريزى در 

بيمارستان تسليم مرگ شد. والدين دختر كشته شده 

براى تحقيقات به اداره جنايى پليس آگاهى ويژه غرب 

استان تهران احضار شدند. مادر ايرانى سميرا به افسر 

تحقيق گفت: من و شوهرم در خانه بوديم كه دخترم 

براى خريد خوراكى پول گرفت و رفت. دقايقى از رفتن 

او نگذشته بود كه صداى باز و بسته شدن در حياط آمد 

و بعد صداى ناله. سراسيمه بيرون آمدم و ديدم دخترم 

غرق در خون جلوى حياط افتاده است. اسكناس هايى 

كه به او دادم در دســتانش مچاله شــده بود. با صداى 

فريادهايم، شــوهرم كه تبعه افغانســتان است، بيرون 

آمد. همســايه ها جمع شدند و با آمدن پليس، دخترم 

را به بيمارستان منتقل كرديم، اما دخترم فوت كرد. در 

ادامه پدر سميرا هم گفت: من از همسر اولم چند فرزند 

دارم و در كارهاى تأسيساتى و ساختمانى فعاليت دارم. 

10 سال پيش با همســر دومم كه ايرانى است ازدواج 

كردم. ثمره زندگى ام با او دختر هشت ساله مان سميرا 

بود. من با كســى دشمنى نداشتم كه دخترم اين گونه 

به قتل برسد. اين در حالى بود كه پزشكى قانونى نظر 

داد دختر خردســال پيش از اين كه ضربه هاى چاقو به 

وى اصابت كند، با قاتل درگير بوده و خراش  هايى روى 

دستانش ديده مى شود. مأموران چند نفرى را در همان 

زمان به عنوان مظنون در قتل دختر هشت ساله بازداشت 

كردند، اما در جريان تحقيقات آن ها منكر قتل اين كودك 

شــدند و نام اين افراد از فهرست مظنونان خارج شد. با 

گذشــت چند ماه از اين جنايت مأموران به سرنخ هايى 

دست يافتند كه نشان مى داد، پدر مقتول چندى پيش 

از هموطن خود به نام وحيد بيش از دو ميليون تومان 

قرض گرفته، اما با گذشت چند ماه نتوانسته بدهى خود 

را بپردازد و از طلبكار مهلت خواسته كه او به وى مهلت 

نداده اســت. در اين مرحله مأموران متوجه شدند مرد 

طلبكار به خانه شــاكى در رفت و آمد هم بوده، اما بعد 

از اين كه دختر خردسال به قتل رسيده به طور مرموزى 

ناپديد شده و هيچ كس از او خبرى ندارد. همين سرنخ 

كافى بود تا مأموران به اين طلبكار مشــكوك شوند. 

پاتوق هــاى او به عنوان آخرين مظنون پرونده زيرنظر 

گرفته شــد، اما او در هيچ يــك از پاتوق هايش حاضر 

نمى شد. همين باعث شــد مأموران مطمئن شوند او 

عامل جنايت است. سرانجام با گذشت يك سال از اين 

جنايت، آخرين مخفيگاه او، در يك ساختمان در حال 

احداث در يكى از محله هاى شهر رشت شناسايى شد. 

در اين مرحله تيمى از كارآگاهان به سرپرستى سرهنگ 

بهرامى مهابادى، رئيس اداره جنايى پليس آگاهى ويژه 

غرب اســتان تهران، براى دستگيرى قاتل فرارى عازم 

شهر رشت شده و شامگاه چهارشنبه موفق به شناسايى 

عامل جنايت شدند و او پيش از اين كه بتواند فرصتى 

براى فرار پيدا كند، بازداشــت شد. سرهنگ حجت االله 

كرمى زند، رئيس پليس آگاهى ويژه غرب استان تهران 

گفت: متهم به قتل به اداره جنايى پليس آگاهى منتقل 

شد و در بازجويى اوليه اظهاراتى ضدونقيض مطرح كرد. 

اما در ادامه تحقيقات پليسى سكوت خود را شكست و 

به قتل اين دختر هشت ساله ايرانى ـ افغان اعتراف كرد.

وى افزود: با تحقيق از متهم به قتل معلوم شد او چون 

موفق نشــده طلب خود را از پدر كودك دريافت كند، 

تصميم گرفته اســت با قتل دختر هشت ساله، از اين 

خانواده انتقام بگيرد. به همين خاطر روز حادثه در حالى 

كه چاقويى به دست داشته به مقابل خانه مقتول رفته 

و زمانى كه او در حيــاط را باز كرده با دخترك درگير 

و همانجا با ضربه هاى چاقو وى را كشــته است. در اين 
مدت هم مخفيانه زندگى مى كرده است.

قتل دختر 8 ساله به خاطر بدهكارى پدرش

خط قرمز - مهدى كاهانى مقدم: يك دختر جوان و 
دو مرد كه از اعضاى اصلى باند حرفه اى سرقت از منازل 
مسكونى در مشهد هستند، دستگير شدند و جستجوهاى 

پليسى براى دستگيرى 3 عضو ديگر اين باند ادامه دارد.
گزارش خبرنگار ما به نقل از رئيس پليس مشهد حاكى 
است: در پى گزارش سرقت هاى سريالى از منازل مسكونى 
در مناطق مختلف شهر پيگيرى اين سرقت ها به طور ويژه 

در دستور كار پليس قرار گرفت.
سرهنگ محمد بوستانى گفت: پليس با بررسى علمى اين 
سرقت ها به سرنخ هايى دست يافت كه منجر به چهره زنى 

و شناسايى دو تن از سارقان شد.
وى افزود: مأموران دايره تجســس كلانترى طبرســى 
شمالى در اين عمليات ضربتى كه با دستورات تخصصى 
حجت الاسلام حسينى، معاون دادستان مشهد همراه بود، 
دو مخفيگاه متهمان را در محدوده بلوار رسالت و فلسطين 
مشهد شناسايى كرده و به طور پوششى تحت نظر قرار 

دادند. وى خاطرنشان كرد: پس از تكميل اطلاعات اوليه 
پرونده، زمانى كه دو مرد جوان و دختر 19 ساله در داخل 
مخفيگاه ها بودند، مأموران انتظامــى در قالب دو تيم و 
به طور همزمان و ضربتى وارد عمل شــده و اين افراد را 

دستگير كردند.
رئيس پليس مشــهد اظهار داشت: متهمان در اعترافات 
اوليه خود، به سرقت از منازل مسكونى در خيابان عدل، 
منطقه سيدى و طبرسى شمالى اعتراف كردند كه تاكنون 
پنج شاكى پرونده براى پيگيرى شكايت خود به كلانترى 

مراجعه كرده اند.
وى اظهار داشــت: در بازرســى از مخفيگاه متهمان 13 
دستگاه تلفن همراه، ســه طوقه طوطى عروس هلندى 
و قنارى و مقادير زيادى لوازم خانگى ســرقتى كشف و 
تحقيقات براى كشــف ســرقت هاى انجام شده توسط 

متهمان و دستگيرى سه عضو فرارى اين باند ادامه دارد.
از ســوى ديگر جانشــين رئيس پليس مشــهد هم در 

گفت و گو با خبرنگار ما از دستگيرى جوان 18ساله تبعه 
خارجى كه وحيد نام دارد و در منطقه پنج تن با تهديد 

چاقو از عابران پياده زورگيرى مى كرده است، خبر داد.
سرهنگ على اكبر حســين پور گفت: متهم در آخرين 
ســرقت خود، از يك پسر بچه 12ســاله، 50هزار تومان 

زورگيرى كرده بود.
وى افــزود: اين ســارق كوچه گرد، با تــلاش مأموران 
كلانترى 38 به دام افتاده و تحقيق و بازجويى از او درحال 

انجام است.

 دختر 19 ساله و پنج مرد جوان در لانه سارقان حرفه اى



از اعتراض شبانه منصوريان در آبادان تا احضار به كميته اخلاق

سرمربى استقلال در آستانه محروميت انضباطى!

 فوتبال  ســينا حسينى   نخســتين شكست 
منصوريان در نخستين بازى ليگ هفدهم به قدرى براى 
سرمربى تيم پرستاره استقلال تلخ بود كه تصميم گرفت 
تمام آوار شكست را بدون آنكه اشاره اى به بازى پر ايراد 
تيمش داشته باشد به نام مسئولان فدراسيون فوتبال 
سند بزند. منصوريان كه فراموش كرده بود در گذشته از 
مديران فوتبال ايران خواسته با باشگاه هايى كه بازيكنان 
خود را در اختيار تيم المپيك قرار نمى دهند چكشى 
برخورد كنند، در آبادان شمشير از نيام بيرون كشيد تا 

مهدى تاج و محمدرضا ساكت را از پاى در آورد. 
منصوريان با حملاتى سنگين تا پاى لعن و نفرين هم 
پيش رفت و محمدرضا ســاكت را به عنوان مافياى 
فوتبال و مديريت مهدى تاج را با لفظ ديكتاتور مورد 
خطاب قرار داد تا خبرنگارانى كه به نشــانه اعتراض 
كنفرانس قبل از بازى با صنعت نفت را تحريم كرده 

بودند را حسابى ذوق زده كند .
حملات تند و تيز منصوريان همانطور كه انتظار مى 

رفت با واكنش تند مديران فدراسيون رو به رو شد، 
هرچند هيچ كســى به صورت رسمى به منصوريان 
پاســخ نداد اما احضار فــورى و بدون مقدمه وى به 
كميته اخلاق نشان داد منصوريان غرامت سنگينى 
به واسطه حمله به محمدرضا ساكت پرداخت خواهد 
كرد. البته سرپرست دبيركلى فدراسيون فوتبال نيز 
در همايشى فوتبالى به سخنان منصوريان به صورت 
غير مســتقيم واكنش نشــان داد و تاكيد كرد اگر 
تا ديروز اغماضى صورت مــى گرفته و با متخلفان 
برخورد نمى شــده دليل بر آن نيســت كه در دوره 

جديد مديريتى نيز همان رفتار تكرار شود.
احضــار منصوريــان به كميتــه اخلاق و پاســخ 
محمدرضا ساكت جنجال بزرگى در فضاى مجازى 
به راه انداخت به گونــه اى كه كانال هاى هوادارى 
استقلال با حمله مســتقيم به مديريت فدراسيون 
عامل شكســت اســتقلال به صنعت نفت آبادان را 
شــخص ســاكت معرفى كردند تا فشار و هجمه به 

سرپرست دبيركلى فدراسيون فوتبال بيشتر شود. اما 
يكى از نزديكان مهدى تاج به خبرنگار قدس گفت: 
شــك نكنيد كه كميته اخلاق بر اساس آئين نامه 
انضباطى با عليرضا منصوريان برخورد خواهد كرد و 
محروميتى جديد براى استقلال و منصوريان شكل 

خواهد گرفت.
اما در اين بيــن دعواى منصوريان با مديران فوتبال 
به سئول شمالى نيز كشــيده شد، على جبارى كه 
در مواقع اضطرار به كمك مديران باشــگاه استقلال 
مى آيد با انجام مصاحبه اى جنجالى پاى وزير را به 
اين دعوا باز كرد و مدعى شــد وزير ورزش و جوانان 
پرسپوليسى است به همين خاطر استقلال هميشه 
بايد قربانى شــود. پس از ايــن اتفاق باجناق معاون 
وزيــر ورزش نيز با انجام مصاحبه اى ضمن انتقاد از 
تصميم مديران كميته انضباطى اتهامات جديدى را 
به اسماعيل حســن زاده وارد كرد تا جنجال و دعوا 

شعله ور شود. 

دايى: تجربه كم بازيكنانم باعث تساوى 
شد

ورزش: على دايى پس از تســاوى يك-يك تيمش مقابل سپاهان 
در هفته نخست مســابقات ليگ برتر اظهار داشــت: بازى بسيار 
سختى را دو تيم داشتندو هر دو تيم مى توانستند برنده اين بازى 
باشند. موقعيت هاى ما بهتر از سپاهان بود اما در نيمه نخست بازى 
متعادلى را از دو تيم شاهد بوديم.سرمربى سايپا ادامه داد: در نيمه 
نخست بازى متعادلى از هر دو تيم شاهد بوديم اما مالكيت سپاهان 
بيشــتر از ما بود. خدا را شــكر بازيكنان ما به خوبى بازى را اداره 
كردند و در نيمه دوم به گل نخســت دســت يافتيم. بعد از به ثمر 
رسيدن گل نخست مى توانستيم برنده اين ديدار باشيم اما تجربه 

كم بازيكنانم باعث شد به سرعت گل تساوى را دريافت كنيم. 

فيفا، فدراسيون را جريمه كرد
ورزش: فدراسيون جهانى فوتبال به دليل نقض قوانين فدراسيون 
فوتبــال ايران را نقره داغ كرد.كميته انضباطى فدراســيون جهانى 
فوتبال (فيفــا) تازه ترين تصميمات انضباطى خود را اعلام كرد، بر 
اين اساس فيفا، فدراسيون فوتبال ايران را به خاطر نقض قوانين در 
ديدار ايران و ازبكستان در مرحله انتخابى جام جهانى 2018 روسيه 
در مورد به اهتزاز در نياوردن پرچم دو كشــور در ورزشگاه آزادى، 
10 هزار فرانك سوئيس جريمه كرد. فدراسيون فوتبال كشورمان 

همچنين در اين باره هشدارى از سوى فيفا دريافت كرده است. 

كمالوند: گفته بودم كرار با من
ورزش: كمالوند، سرمربى تيم فوتبال صنعت نفت آبادان گفت كه 
مى توانســتند با گل هاى بيشترى استقلال را شكست دهند. او در 
بخشى از صحبت هايش درباره هافبك عراقى اش گفت: روزى كه 
مى خواستم كرار را بياورم، گفتند حاشيه دارد. گفتم كرار با من و 
ديديد كه با وجود اينكه تمرين نكرده بود، بازى خوبى انجام داد و 

مطمئن هستم بهتر از اين خواهد شد.

كاشانى: مسلمان و طارمى بايد ارشاد شوند
ايسنا: عضو هيئت مديره باشگاه پرسپوليس  درباره صحبت هايى 
كه برخى از بازيكنان در پايان ديدار نخســت اين تيم انجام دادند 
اظهار داشــت: به  هر حال بازيكنان بايد ايــن را بدانند كه در چه 
باشگاه بزرگى بازى مى كنند و ارزش پيراهنى را كه بر تن مى كنند 
بدانند. در هيچ دوره اى اين باشگاه نتوانسته اين قدر به بازيكنانش 
پول پرداخت كند. من فكر مى كنم كه محســن مسلمان و مهدى 

طارمى كه از جوانان تيم هستند، بايد ارشاد شوند. 

مهاجرى: در يكى دو پست نياز به 
تقويت تيم داريم

ورزش: رضامهاجرى، سرمربى پديده مشهد پس از تساوى تيمش 
برابر پيكان اظهار كرد: ما روى ضربه پنالتى گل دريافت كرديم و بعد 
از گل توانستيم به بازى مسلط شويم و بازى به تعادل كشيده شود. 
در نهايت از اين بازى ســخت يك امتياز به دســت آورديم كه فكر 
مى كنم براى اولين بازى در خانه حريف راضى كننده باشــد. ما در 

يكى دو پست نياز به تقويت داريم كه اميدوارم اين اتفاق رخ بدهد.

حكم ژوزه به زودى صادر مى شود
ورزش: محكوميت باشــگاه پرســپوليس در ميزان بدهكارى آنها 
به دســتياران ژوزه مانوئل صادر شده است تا آنها تنها فرصت سه 
هفته اى براى پرداخت 430 هزار يورويى داشــته باشند. پولى كه 
در موجودى حســاب باشگاه پرسپوليس وجود ندارد. ميزان بدهى 
كه قرار اســت تا چهارشنبه هفته جارى به مراتب بيشتر شود. چرا 
كه مسئولان باشگاه پرسپوليس طى مكاتبات اخير خود با دادگاه 
بين المللى ورزش مطلع شدند حكم جداگانه اى مربوط به شكايت 
ژوزه مانوئل بابت طلبش از باشــگاه پرسپوليس صادر خواهد شد. 
محكوميتى كه قرار است در روزهاى آينده به سرخپوشان ابلاغ شود 

تا ميزان بدهى اين باشگاه به اوج خود برسد.
مديران باشگاه پرسپوليس در صورت عدم تامين منابع مالى براى 
پرداخت مطالبات ژوزه و دستيارانش با خطر محروميت از حضور در 

مسابقات و كسر از امتياز روبرو خواهند شد.

كنعانى زادگان:
اگر محروم بودم چرا اعلام نكرده 

بودند؟
ورزش سه: مدافع تيم ســايپا مى گويــد در حالى كه نامش بين 
اســامى محرومان هفته اول ليگ برتر وجود نداشــت از حضورش 
در ميدان ممانعت به عمل آمد. محمدحســين كنعانى زادگان كه 
دقايقى پيش از آغاز اولين ديدار ســايپا متوجه محروميت شــد و 
نتوانســت در بازى برابر ســپاهان به ميدان بــرود در رابطه با اين 
موضوع گفت: من لباسم را عوض كردم و كاملا آماده بودم تا بتوانم 
در اولين بازى تيم جديدم به ميدان بروم اما متاســفانه از اين كار 
ممانعت كردند و گفتند من محروم هســتم و نمى توانم در اولين 
بازى سايپا به ميدان بروم. او ادامه داد: وقتى علت محروميت خود را 
پرسيدم به من گفتند زمانى كه در استقلال حضور داشتى در ديدار 
برابر صنعت نفت آبادان به داور توهين كردى و سه جلسه محروم 
شدى، دو جلســه از آنها در همان دوران سپرى شد و يك جلسه 

باقى مانده بود كه امروز آن يك جلسه نيز لحاظ شد.

ضد حمله

امروزفينال جام باشگاه هاى فوتسال آسيا
گيتى پسند به دنبال انتقام از چونبورى تايلند

اميرعباس ملاكى: جام باشگاه هاى فوتسال آسيا عصر امروز به پايان خواهد 
رســيد و از بين دو تيم گيتى پســند اصفهان نماينده كشورمان و چونبورى 
تايلند بى شــك يك كدام جام قهرمانى را بالاى سر خواهد برد كه اميدواريم 
برنده شاگردان على افضل باشند.اما نماينده كشورمان امروز در حالى به مصاف 
نماينده تايلند خواهد رفت كه با توجه به نتايج چونبورى در اين مسابقات فينال 

سختى را براى گيتى پسند متصوريم. 
شاگردان على افضل در مرحله نيمه نهايى توانستند با شكست تيم چند مليتى 
الريــان قطر پاى به بازى نهايى جام بگذارنــد و از طرفى نماينده تايلند نيز با 
شكســت نماينده ويتنام كه حسين طيبى ملى پوش كشورمان نيز در آن تيم 

بازى  مى كرد خود را به فينال مسابقات رساند. 

تاج: پرسپوليس، استقلال و تراكتورسازى 
بدون حق پخش به مشكل مى  خورند

تسنيم: رئيس فدراسيون فوتبال درباره روند پيگيرى موضوع حق پخش تلويزيونى 
ورزش اظهار داشت: قبلاً صداوسيما مايل به برگزارى جلسه و نشست در مورد حق 
پخش با فدراســيون نبود، ولى خوشبختانه با مذاكرات على عسگرى و سلطانى فر 
باب جلســه و گفت وگو در اين باره باز شده است و به نتايج خوب و اميدواركننده 
رســيده ايم.مهدى تاج ادامه داد: اين موضوع جاى خوشــحالى دارد و از اين بابت 
شخصاً از سلطانى فر براى ورود به مسئله حق پخش و گفت وگو با رئيس سازمان 
صداوســيما براى كمك به حل اين موضوع تشــكر ويژه مى كنم.وى خاطرنشان 
كرد: اگر حق پخش تلويزيونى براى فوتبال محقق نشــود، تيم هاى تراكتورسازى، 
پرسپوليس و استقلال  كه تا 31 ژانويه مهلت دارند دچار مشكل خواهند شد و بعد 

از آن ها تيم هاى ديگر كشور نيز با مشكل مواجه خواهند شد. 
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   مهدوى كيا چهره منتخب سازمان ليگ براى اهداى جوايز برترين هاى ليگ در بخش پايه است.

   طاهرى،سرپرست باشگاه پرسپوليس گفت:ديگر پايم را در صدا و سيما نمى گذارم. قرار بود يك دقيقه در 

صدا و سيما صحبت كنم اما در گوشى آقاى خيابانى  گفتند كه وقتى در اختيارم نگذارند.
   مسعود شجاعى معتقد است: حضور زنان در ورزشگاه ها پاسخ ذره اى از فداكارى هاى آنها در طول تاريخ است.

   ترابى، مهاجم باشــگاه ســايپا گفت: سال آينده لژيونر مى شوم. با ســايپا قرارداد داشتم و شرايط براى 
جدايى ام مهيا نبود.

   رامين رضاييان با كســب نمره 6 از 10 يكى از بهترين بازيكنان اوســتنده در مقابل مارســى از ديد 

رسانه هاى بلژيكى لقب گرفت.
   رحيم زهيوى مهاجم فولاد مى گويد:برخى بازيكنان پرسپوليس فكر مى كنند خيلى بزرگند اينكه محكم 

بازى كنى خوب است اما بى احترامى درست نيست.

   روزنامه اســپورت چين نوشت:  متاسفانه آن طور كه شنيده شده است، كارلوس كى روش قصد دارد با 

تيم دوم خود در دو بازى پايانى شركت كند و اين خبرى ناگوار براى فوتبال چين است.
    تيم فوتبال پرســپوليس پيش از بازى مقابل تراكتورسازى تبريز تصميم دارد در ديدارى تداركاتى به 

مصاف ايرانجوان بوشهر برود.
   امتياز تيم استقلال اهواز به صورت رسمى واگذار شد. قرارداد انتقال موقت امتياز باشگاه استقلال اهواز 

به  صورت رسمى ثبت و به هيئت فوتبال خوزستان اعلام شد.
  لوچيانو اســپالتى سرمربى اينتر تأكيد كرد مخالف هر پيشنهادى از طرف منچستر يونايتد براى خريد 

ايوان پريشيچ خواهد بود.
  آنتونيو كونته سرمربى چلسى مى گويد بعد از هر بازى حضور در كنار زمين، 3كيلوگرم وزن كم مى كند.

  شكســپير سرمربى لسترسيتى از اميدهاى بالاى خود براى خريد كالچى ايهيناچو پديده جوان باشگاه 

دردسر براى 
محسن بنگر توسط 

پرسپوليس
ورزش سه: محسن بنگــر كه در اين 
فصل راهى نفت تهران شده و در بازى 
اول اين تيم برابر ســپيدرود توانست 

عملكرد موفقى از خود به جا بگذارد، با دردسر بزرگى مواجه شده است.بنگر كه 
سابقه كاپيتانى در پرسپوليس را نيز در كارنامه دارد، فصل گذشته از اين تيم جدا 
شد و راهى تراكتورسازى شد. با اين حال باشگاه پرسپوليس تاكنون مطالبات 

پرداخت نكرده تا اين 300 ميليونى او و البتــه ماليات 270 ميليونى اش را 
حساب و بازيكن از ســوى اداره ماليات با مسدود شدن 

حكم ممنوع الخروجى مواجه شود.

شكايت گسترش از 
محسن فروزان به 

كميته اخلاق
ورزش سه: محســن فروزان دروازه بان 
پارس جنوبى جم، بعــد از بازى تيمش 
صحبت هايى را درباره باشــگاه تبريزى 

بــر زبــان آورد. او در اين مصاحبه اعلام كرده بود، برخى افراد از بيرون به باشــگاه 
گسترش فولاد و زنوزى مالك اين باشگاه لطمه مى زنند. همين امر موجب شكايت 
گسترشــى ها از فروزان شده است. هوشنگ نصيرزاده، مديرعامل باشگاه گسترش 
فولاد گفت: آقاى فروزان دروازه بان باشگاه پارس جنوبى جم است و بازيكن گسترش 
فولاد نيست كه درباره تيم ما صحبت مى كند. به ايشان ارتباطى پيدا نمى كند كه 

در باشگاه گسترش فولاد چه مى گذرد.

جلالى: افسوس 
مى خورم كه چرا اين 

بازى برنده نداشت
ورزش: مجيد جلالى سرمربى پيكان 
پس از تساوى يك-يك تيمش مقابل 
پديده خراســان اظهار داشــت: من 

خوشــحالم كه مى بينم موقعيت ما نسبت به بازى هاى فصل قبل بهتر شده 
و در تمام بازى غرامت يك اشــتباه را داديم.وى با بيان اينكه پيكان شايسته 
پيروزى در اين مســابقه بود، خاطرنشان كرد: افسوس مى خورم كه چرا اين 
بازى برنده نداشــت. در اين بازى كاملاً مســلط بوديم و از بازيكنان تشــكر 
مى كنم كه بى نهايت فداكارى كردند و تمام تلاش خود را كردند. پديده هم 

تيمى سخت كوش بود و در برخى بخش ها خيلى محكم بازى مى كرد.
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ورزشـــى

مصدوم است، شهرستان بازى نمى كند و...
تمام شايعات درباره غيبت جبارى 

درهفته اول
حميدرضاعرب: چرا جبارى در اولين بازى اســتقلال در ليگ هفدهم 
غايب بود؟ چرا شــماره 8 آبى ها كه با ســر و صداى بسيار به استقلال 

بازگشت در يكى ازمهمترين بازى هاى اين فصل حضور نداشت؟ 
پاسخ هاى متفاوتى را درباره اين غيبت مى شنويم. برخى از مصدوميت 
اين بازيكن گفته اند. آســيب ديدگى كهنه اى كه هنوز از پيكر او رخت 
بر نبسته است و دســت و پاى اين بازيكن را براى حضورى مستمر در 
تركيب اســتقلال بسته است. اگر اين خبرها صحت داشته باشد باشگاه 
استقلال با اين پرسش مواجه است كه چرا و به چه دليل اقدام به جذب 
بازيكنى كرده كه ازنظربدنى شــرايط ايده آلى نداشته است؟ در همين 
راســتا هفته پيش در تست هايى كه از جبارى گرفته شد(درايفمارك) 
گفته شــد كه اين بازيكن با مصدوميت مواجه اســت. اما در اين ميان 
شايعات ديگرى هم درباره غيبت شماره 8 در آبادان به گوش  مى رسد 
كه جالب توجه است.از اين موضوع پرده برداشته اند كه جبارى در توافق 
هاى شفاهى كه با سرمربى استقلال داشته از منصوريان خواسته تنها در 
بازى هاى خانگى و يا آن دسته بازى هاى خارج خانه كه در زمين هاى 
هموار انجام مى شود حضور يابد كه اين خواسته نيز مى تواند سرمنشأ 
آن مصدوميت كهنه اى باشد كه در وجود جبارى است.  ظاهرا مجتبى 
براى اينكه خودش را حفظ كند و لااقل بتواند در بازى هاى مهم خانگى 
براى استقلال به ميدان برود، چنين تصميمى گرفته. البته درباره غيبت 
او در آبادان شايعه ديگرى هم شنيده ايم كه نمى توان چندان به واقعيت 
نزديك باشد. زمزمه هايى هســت درباره ناراحتى اين بازيكن ازدريافت 
نكردن حقوقش كه بعيد است جبارى درشرايطى كه هيچ پيشنهادى از 
تيم هاى ليگ برترى نداشته، براى استقلال شرط دريافت پيش قرارداد 
هم داشته باشد. احتمالا باشگاه استقلال در روزهاى آتى پيش قسط همه 
بازيكنان را پرداخت خواهدكــرد و جبارى هم مزدش را خواهد گرفت. 
گرچه نبايد اين خبر را هم كه هنوز كارت بازى جبارى صادر نشــده را 

از ذهن دور نگه داريم. خبرى كه برخى سايت ها آن را منتشركردند.
*تركيب اصلى استقلال 

درباره شكســت بيرون خانه استقلال به صنعت نفت آبادان ميان بحث 
ها يك موضوع مغفول مانده اســت. درحالى كه مديرعامل و ســرمربى 
استقلال سعى مى كنند اين شكست را به محروميت و مصدوميت برخى 
بازيكنان ارتباط دهند اما بايد به اين نكته متذكرشد كه از تركيب اصلى 
استقلال كه منصوريان براى ليگ هفدهم در ذهن دارد تنها 2 بازيكن از 
تركيب اصلى بازى با صنعت نفت آبادان بيرون مانده بودند و از11مردى 
كه قرار است در بيشــتر بازى هاى فصل بازى كنند، 10 نفر در ميدان 
حضور داشتند. بازيكنانى همچون رحمتى، منتظرى، زكى پور، غفورى، 
چشمى، حيدرى، شجاعيان، انصارى، بيت سعيد وشهباززاده در واقع 10 
بازيكنى هستند كه غالبا در تركيب اصلى آبى ها حضور خواهند داشت.

اميركوشا: مراسم برترين هــاى فوتبال ايران امشب در برج ميلاد برگزار 
مى شود. مراسمى كه در سال هاى اخير هيجان زيادى براى اهالى فوتبال 
داشته و البته يك سرى حواشى خاص. البته اين حواشى امسال خيلى زود 
شروع شد. از زمانى كه شايعه شد سازمان ليگ قرار است همه جايزه ها را به 
پرسپوليس بدهد و از استقلالى ها خبرى نيست. اين شايعه اگرچه تغييرى 
در برترين ها ايجاد نكرده اما شــرايط را به صورتى پيش برد كه مشخص 
شد يك استقلالى در بين برترين هاى ليگ قرار دارد. حدس زدن نام اين 
بازيكن خيلى سخت نيســت چون او فصل گذشته يكى از بهترين هاى 
ليگ بوده كه به خوبى درخشيد. گفته مى شود در مراسم برترين هاى ليگ 
شانزدهم، قرار است جايزه پديده ليگ به اميد نورافكن برسد. بازيكن جوانى 
كه به خوبى كار مى كند و اين روزها يكى از بهترين هاست. نكته جالب اين 
است كه نورافكن فعلا به دليل همكارى نكردن باشگاهش با تيم ملى اميد، 
از همراهى استقلال محروم است. محروميتى كه از سوى فدراسيون فوتبال 
اعمال شده اما با اين حال، ارزش هايش ناديده گرفته نشد و قرار است به 

عنوان پديده ليگ معرفى شود.
  سهل انگارى آبى ها

با اين انتخاب به نظر مى رسد استقلالى ها ديگر سهمى در بين برترين ها 
نداشته باشند. البته مسئولان برگزارى مراسم هم به گونه اى مسئولان 
باشگاه استقلال را يكى از مقصران جلوه مى دهند. چرا كه نظرسنجى 
كه براى رضا افتخارى مديرعامل باشگاه استقلال و عليرضا منصوريان 
ســرمربى تيم ارسال شده بود، به ســازمان ليگ تحويل داده نشد. به 
همين دليل مسئولان برگزارى مراسم برترين هاى ليگ معتقدند وقتى 

خود باشگاه اســتقلال نسبت به انتخاب برترين ها، بى توجه 
اســت، نمى توانند به انتخاب ها ايراد بگيرند. چون انتخاب ها 
بر اســاس آرا انجام شده و شــايد آراى آنها مى توانست در 
انتخاب ها تغيير ايجاد كند و راى استقلالى ها را بالا ببرد كه 

چنين نشد.
 حذف عادل

از همه اين ها كه بگذريم، ظاهرا قرار است چند آيتم جديد هم 
به مراسم اضافه شود. آيتم هايى كه به فوتبال پايه، بانوان و 
فوتبال ساحلى اختصاص دارد. با اين انتخاب ها، همانطور كه 
تصور مى شود زمان برگزارى مراسم هم طولانى تر خواهد 
شد كه قرار است اين بار در بحث معرفى برترين ها سرعت 
بيشترى در نظر گرفته شود. البته يكى از آيتم ها هم ظاهرا 
حذف شــده. آن هم به انتخاب بهترين گزارشگر مربوط 
مى شود. خبر مى رســد كه باز هم عادل فردوسى پور به 
عنوان برترين گزارشگر انتخاب شد كه اين بار مسئولان 
ســازمان ليگ تصميم گرفتند آيتم برترين گزارشگر را 
حذف كنند، چراكه معتقدند انتخاب دوباره فردوسى پور 
ممكن است با حاشــيه مواجه شود. اگرچه حدس شان 

شايد اشتباه نباشــد اما جلوى كار درست را با هيچ اتفاق 
و اعتراضى نبايد گرفت. اين مسئله، چنين شك و شبهه اى در 

ذهن مان به وجود مى آورد كه اگر مثلا بازيكنى 2 بار پياپى به عنوان بازيكن 
برتر انتخاب شود، سازمان ليگ قصد دارد اين آيتم را هم حذف كند يا نه؟

اميدوارم گيتى پسند قهرمان شود
طيبى: بيشتر از اين كارى از دستم 

برنمى آمد
حميدرضا خداشناس: حسين طيبى لژيونر فوتسال كشورمان كه در 
مسابقات جام باشگاه هاى آسيا به صورت قرضى براى تيم تاى سون نام 
ويتنــام بازى مى كند در مورد بازى نيمه نهايى و باخت ســنگين به 
نماينده تايلند گفت: با توجه به ســرمايه گذارى خوبى كه تايلند در 
فوتسال انجام داده اســت كم كم اين كشور دارد به يكى از قطب 
هاى فوتسال آسيا تبديل مى شود و اين را امسال در تيم چونبورى 
مى توان ديد .  وى ادامه داد: از طرفى تاى ســون نام ويتنام كه بنده 
در جام باشــگاه هاى آســيا در اين تيم بازى مى كردم قابل مقايسه با 
چونبورى نيست بخصوص از لحاظ بازيكن حرفه اى ، من هم به تنهايى 
كارى از دســتم بر نمى آمد و همين كه تا مرحله نيمه نهايى آمده  و 

جزو چهار تيم برتر مسابقات شده به نظر من كار بزرگى كرده است.
طيبى افزود: اين را هم بايد قبول كرد كه زور ويتنام به تايلند نمى رسد. 
به هر حال اميدوارم در بازى رده بندى بتوانيم الريان قطر را شكســت 

دهيم و به مقام سومى برسيم. 
ملى پوش غيرت قزاقســتان در مورد نماينده كشــورمان كه توانست با 
شكست الريان قطر به فينال مسابقات برسد نيز اظهار داشت: گيتى پسند 
تيم يك دست و خوبى است و مربى و بازيكنان با تجربه اى نيز دارد هر 
چند كه كارش ســخت اســت اما اميدوارم بتواند تيم قدرتمند چونبورى 

تايلند را شكست دهد و قهرمان اين مسابقات شود .

مراسم برترين هاى فوتبال ايران با اتفاقات جديد
نورافكن پديده ليگ مى شود، عادل جايزه نمى گيرد

روزنامه اســپورت چين نوشت:  متاسفانه آن طور كه شنيده شده است، كارلوس كى روش قصد دارد با 
تيم دوم خود در دو بازى پايانى شركت كند و اين خبرى ناگوار براى فوتبال چين است.

 تيم فوتبال پرســپوليس پيش از بازى مقابل تراكتورسازى تبريز تصميم دارد در ديدارى تداركاتى به 

امتياز تيم استقلال اهواز به صورت رسمى واگذار شد. قرارداد انتقال موقت امتياز باشگاه استقلال اهواز 

لوچيانو اســپالتى سرمربى اينتر تأكيد كرد مخالف هر پيشنهادى از طرف منچستر يونايتد براى خريد 

كيلوگرم وزن كم مى كند.3كيلوگرم وزن كم مى كند.3كيلوگرم وزن كم مى كند. 3آنتونيو كونته سرمربى چلسى مى گويد بعد از هر بازى حضور در كنار زمين، 3آنتونيو كونته سرمربى چلسى مى گويد بعد از هر بازى حضور در كنار زمين، 
شكســپير سرمربى لسترسيتى از اميدهاى بالاى خود براى خريد كالچى ايهيناچو پديده جوان باشگاه 

پرداخت نكرده تا اين  ميليونى او و البتــه ماليات 270 ميليونى اش را 
حساب و بازيكن از ســوى اداره ماليات با مسدود شدن 

حكم ممنوع الخروجى مواجه شود.

فولاد گفت: آقاى فروزان دروازه بان باشگاه پارس جنوبى جم است و بازيكن گسترش 
فولاد نيست كه درباره تيم ما صحبت مى كند. به ايشان ارتباطى پيدا نمى كند كه 

در باشگاه گسترش فولاد چه مى گذرد.

خود باشگاه اســتقلال نسبت به انتخاب برترين ها، بى توجه 
اســت، نمى توانند به انتخاب ها ايراد بگيرند. چون انتخاب ها 
بر اســاس آرا انجام شده و شــايد آراى آنها مى توانست در 
انتخاب ها تغيير ايجاد كند و راى استقلالى ها را بالا ببرد كه 

از همه اين ها كه بگذريم، ظاهرا قرار است چند آيتم جديد هم 
به مراسم اضافه شود. آيتم هايى كه به فوتبال پايه، بانوان و 
فوتبال ساحلى اختصاص دارد. با اين انتخاب ها، همانطور كه 
تصور مى شود زمان برگزارى مراسم هم طولانى تر خواهد 
شد كه قرار است اين بار در بحث معرفى برترين ها سرعت 
بيشترى در نظر گرفته شود. البته يكى از آيتم ها هم ظاهرا 
حذف شــده. آن هم به انتخاب بهترين گزارشگر مربوط 
مى شود. خبر مى رســد كه باز هم عادل فردوسى پور به 
عنوان برترين گزارشگر انتخاب شد كه اين بار مسئولان 
ســازمان ليگ تصميم گرفتند آيتم برترين گزارشگر را 
حذف كنند، چراكه معتقدند انتخاب دوباره فردوسى پور 
ممكن است با حاشــيه مواجه شود. اگرچه حدس شان 

شايد اشتباه نباشــد اما جلوى كار درست را با هيچ اتفاق 
و اعتراضى نبايد گرفت. اين مسئله، چنين شك و شبهه اى در 

2ذهن مان به وجود مى آورد كه اگر مثلا بازيكنى 2ذهن مان به وجود مى آورد كه اگر مثلا بازيكنى 2 بار پياپى به عنوان بازيكن 
برتر انتخاب شود، سازمان ليگ قصد دارد اين آيتم را هم حذف كند يا نه؟

اميدوارم گيتى پسند قهرمان شود
طيبى: بيشتر از اين كارى از دستم 

برنمى آمد
حميدرضا خداشناس: 

مسابقات جام باشگاه هاى آسيا به صورت قرضى براى تيم تاى سون نام 
ويتنــام بازى مى كند در مورد بازى نيمه نهايى و باخت ســنگين به 
نماينده تايلند گفت: با توجه به ســرمايه گذارى خوبى كه تايلند در 
فوتسال انجام داده اســت كم كم اين كشور دارد به يكى از قطب 
هاى فوتسال آسيا تبديل مى شود و اين را امسال در تيم چونبورى 
مى توان ديد .  وى ادامه داد: از طرفى تاى ســون نام ويتنام كه بنده 
در جام باشــگاه هاى آســيا در اين تيم بازى مى كردم قابل مقايسه با 
چونبورى نيست بخصوص از لحاظ بازيكن حرفه اى ، من هم به تنهايى 
كارى از دســتم بر نمى آمد و همين كه تا مرحله نيمه نهايى آمده  و 

جزو چهار تيم برتر مسابقات شده به نظر من كار بزرگى كرده است.
طيبى افزود: اين را هم بايد قبول كرد كه زور ويتنام به تايلند نمى رسد. 
به هر حال اميدوارم در بازى رده بندى بتوانيم الريان قطر را شكســت 

دهيم و به مقام سومى برسيم. 
ملى پوش غيرت قزاقســتان در مورد نماينده كشــورمان كه توانست با 
شكست الريان قطر به فينال مسابقات برسد نيز اظهار داشت: گيتى پسند 
تيم يك دست و خوبى است و مربى و بازيكنان با تجربه اى نيز دارد هر 
چند كه كارش ســخت اســت اما اميدوارم بتواند تيم قدرتمند چونبورى 

تايلند را شكست دهد و قهرمان اين مسابقات شود .

نورافكن پديده ليگ مى شود، عادل جايزه نمى گيرد

از اعتراض شبانه منصوريان در آبادان تا احضار به كميته اخلاق

استقلالسرمربى استقلالسرمربى استقلال در آستانه محروميت انضباطى!

منچسترسيتى خبر داد.
  لوكاس پودولسكى ملى پوش سابق آلمان، در اولين بازى خود براى 

باشگاه جديد ژاپنى اش دو گل به ثمر رساند.
  توبى آلدرويلد مدافع بلژيكى تاتنهام مى گويد هنوز هيچ پيشرفتى در 

مذاكراتش با اين باشگاه براى تمديد قرارداد حاصل نشده است.
  دومين پيشــنهاد آاس رم نيز بــراى خريد رياض محرز كه احتمالا 

پيرامون رقم 27ميليون بوده است، توسط باشگاه لسترسيتى رد شد.
  هوگــو لوريــس كاپيتان تيم ملى فرانســه، به تمجيد از پتانســيل 

فوق العاده كيليان امپابه مهاجم 18ســاله موناكو پرداخت كه بسيارى از 
باشگاه هاى بزرگ اروپا در پى خريد وى هستند.



دوبنده اى كه عبدولى فقط با يك مسابقه به دست آورد

همه ناراضى از شرايط 75 كيلوى كشتى فرنگى!
 كشتى فرنگى  ورزش     همه چيز از غيبت سعيد عبدولى 
در رقابتهاى انتخابى تيم ملى كشــتى فرنگــى براى حضوردر 
رقابت هاى جهانى آغاز شد. غيبتى كه البته از سوى شوراى فنى با 
توجه به مستندات و مدارك ارائه شده توسط عبدولى، موجه خوانده 

شد و به او يك فرصت ديگر براى كسب دوبنده تيم ملى داده شد.
بدين ترتيب ســعيد عبدولى مى بايســت در يك دوره مصاف 
انتخابى درون اردويى به ميدان مى رفت و با نفرات برتر و منتخب 
وزن 75 كيلوگرم سرشاخ مى شد. با توجه به اين تصميم، پيام 
بويرى به عنوان قهرمان رقابتهاى انتخابى و همچنين شــايان 
عفيفى و پژمان پشتام به خط شدند تا صبح روز جمعه همراه با 
سعيد عبدولى عنوان دار وارد دور جديدى از مسابقات انتخابى 
شــوند. سوت آغاز مســابقات صبح روز جمعه در خانه كشتى 
شماره 2 مجموعه ورزشى آزادى تهران به صدا در آمد و سعيد 
عبدولى در نخستين گام توانست پژمان پشتام را با نتيجه 9 بر 2 
شكست دهد. وى در كشتى دوم مقابل شايان عفيفى قرار گرفت، 
اما هنوز يك دقيقه از اين مبارزه نگذشته بود كه عفيفى اعلام 

كرد به دليل مصدوميت، توان ادامه كشتى را ندارد!
بدين ترتيب عبدولى خيلى ســاده تر از آنچه فكر مى كرد به 
مرحله بعدى يعنى مصاف با قهرمان رقابتهاى انتخابى رسيد. 
مصافى كه بايد طى آن در دو ديدار از سه مسابقه، از سد پيام 
بويرى فرنگى كار هم استانى خود مى گذشت. اما در حالى كه 
همه منتظر اين مصاف جذاب و ديدنى بودند، پيام بويرى روى 
تشك ظاهر شد و اعلام كرد از ادامه مسابقات انصراف مى دهد. 

انصرافى كه حرف و حديث هاى زيادى را بوجود آورد.
عدم ادامه مبارزات از ســوى پيام بويرى به معناى قهرمانى 
سعيد عبدولى در اين مصاف درون اردويى بود تا اين فرنگى كار 
عنوان دار بدون هيچ افت و خيز و زحمتى به دوبنده تيم ملى 
اعزامى به رقابتهاى جهانى برسد. اتفاقات رخ داده در رقابتهاى 
درون اردويى وزن 75 كيلوگرم بيشــتر شبيه به يك نمايش 
از پيش طراحى شــده بود كه گويى با هدف ملى پوش شدن 

عبدولى طراحى و اجرا شد.
  عبدولى بدور از تمرينات منظم

عبدولى كه مدتهــا از تمرينات منظم اردوهاى تيم ملى دور 
بوده، حالا بايد كمتر از يكماه ديگر در رقابت هاى جهانى به 
ميدان برود. رقابتهايى كه مدعيان سرسخت و ششدانگى انتظار 

او را مى كشند و ديگر كسى آنجا نيست كه همچون رقابتهاى 
انتخابى درون اردويى اخير، روى خوش به او نشان دهد.

در شرايطى كه فرآيند انتخابى تيم هاى ملى بدون كمترين 
حاشيه و در عين قانونمدارى برگزار شد و چهره هايى چون 
كميل قاسمى ســنگين وزن با اخلاق و حرفه اى تيم ملى 
كشتى آزاد كه شانسى به مراتب بيشتر از سعيد عبدولى براى 
مدال جهانى داشــت و با وجود مصدوميت به قانون احترام 
گذاشت و در انتخابى كشتى گرفت، آيا عبدولى با توجه به 
تمام حواشى و بى نظمى هايش و از همه مهمتر نا آمادگى 
بدنى ارزش اين را داشــت كــه انتخابى تيم ملى با حرف و 

حديث همراه شود؟
 اعضاى شوراى فنى از برگزارى رقابت انتخابى (جمعه) ناراضى 
بودند. سعيد عبدولى هم حتى به ظاهر ناراضى بود و به كادر 
فنى تيم ملى اعلام كرد رفتن اينچنينى به مسابقات جهانى 

برايش دلچسب نيست. كادر فنى هم از كشتى نگرفتن بويرى 
ناراحت است. اكثريت كارشناسان و رسانه ها نيز از انتخابى روز 
گذشته به نيكى ياد نمى كنند. پس در اين ميان چه كسى از 

انتخاب  عبدولى به اين شيوه خوشحال است؟
  دليريان: بويرى را به جهانى بفرستيم چيزى از دست 

نمى دهيم
محمد دليريان، سرپرست تيم ملى كشتى فرنگى، درباره ارزيابى 
خــود از برگزارى رقابت هاى انتخابى وزن 75 كيلوگرم تيم ملى 
كشتى فرنگى و كشتى نگرفتن پيام بويرى مقابل سعيد عبدولى در 
ديدار فينال به نشانه اعتراض گفت: اينكه چرا آقايان باوجود حضور 
در مراسم وزن كشــى، در ديدار فينال كشتى نگرفتند مشخص 
نيست و در جلسه فردا (امروز) شوراى فنى به اين موضوع رسيدگى 
خواهد كرد. سرپرســت تيم ملى كشتى فرنگى درواكنش به اين 
موضــوع كه بويرى با اين اقدام اعتراض خود را به برگزارى مجدد 

انتخابى در اين وزن اعلام كرد گفت: او اگر اعتراضى داشــت چرا 
وزن كشى كرد؟ وقتى يك كشتى گير وزن كشى مى كند به معناى 
اين است كه مى خواهد كشتى بگيرد. به هر حال درست يا غلط 
عبدولى مجوز پزشكى داشت و اين فرصتى بود كه بايد طبق قانون 
به او مى داديم. اگر عبدولى مجوز پزشكى نداشت محال بود ديدار 
انتخابى اين وزن مجددا برگزار شــود. وى در پاسخ به اين سؤال 
كه با توجه به ناآمادگى عبدولى بواسطه غيبت هاى چند ماهه در 
اردوهاى تيم ملى و از سوى ديگر پوست اندازى كشتى فرنگى ايران 
و نگاه به المپيك 2020  آيا بهتر نبود بويرى جوان راهى مسابقات 
جهانى مى شد، خاطرنشان كرد: من هم معتقدم عبدولى آمادگى 
بدنى لازم در حد مسابقات جهانى را ندارد و بايد ببينيم در فرصت 
باقيمانده تا اين رقابت ها آيا مى تواند به حد مناسب آمادگى برسد يا 
خير. به اعتقاد من وقتى در تيم ملى جوانگرايى شده بايد كلا قيد 

مدال جهانى را بزنيم و نگاهمان به آينده و المپيك توكيو باشد.
دليريان افزود: بر همين اســاس بايد جوانان را به رويدادهاى 
مختلف بين المللى بفرستيم تا صاحب تجربه شوند.حضور در 
انتخابى حق عبدولى بود اما با توجه به شرايط و نگاهى كه به 
آينده داريم اگر بويرى هم به جهانى پاريس اعزام شود چيزى 

را از دست نمى دهيم.
  عبدولى: تابع تصميم شوراى فنى و كادر فنى هستم

سعيد عبدولى فرنگى كار وزن 75 كيلوگرم گفت: من همواره در 
اين سال ها در مسابقات انتخابى شركت كرده ام و به اين رقابت ها 
احترام گذاشته ام. وى ادامه داد: امسال عدم شركتم در مسابقات 
انتخابى به دليل مصدوميت و با مجوز كميسيون پزشكى بود 
كه شوراى فنى هم با آن موافقت كرد.  عبدولى تصريح كرد: من 
قرار بود ديروز(جمعه) با پشتام، عفيفى و بويرى مسابقه انتخابى 
بدهم و ضمن پذيرش نظر اعضاى محترم شــوراهاى فنى در 
اين رقابت ها شــركت كردم و در هر حال فارغ از هر نتيجه اى 
كه كسب شده براى شركت در مسابقات جهانى تابع تصميم 
شــوراى فنى و كادر فنى هستم. وى در پايان در مورد مسائل 
مطرح شده در مورد اينكه براى شركت در مسابقات جهانى از 
آمادگى آرمانى دور است خاطرنشان كرد: از نظر شرايط بدنى 
در وضعيت مناسبى به سر مى برم و براى شركت در مسابقات 
جهانى مشــكلى ندارم و اميدوارم در صــورت حضور در اين 

مسابقات بتوانم نتيجه خوبى را براى كشتى ايران بدست آورم.

تفتيان: رقابت با بولت حساسيت زيادى 
خواهد داشت

ايسنا: حسن تفتيان، دونده سرعتى ايران در مورد شرايط آمادگى 
خود براى رقابت هاى جهانى دووميدانى، گفت: از دوشنبه تمرينات 
خودم را در مشهد آغاز كردم. شرايط خوب است و مجموعه تربيت 
بدنى آستان قدس رضوى شــرايط خوبى را براى من فراهم كرده 
است. حمايت اداره كل و مسئولان استانى را نيز دارم. شرايط خوبى 

است. من هم با روحيه خوب در حال  تمرين كردن هستم.
تفتيان در مورد رقابت هاى جهانــى دووميدانى، گفت : رقابت هاى 
جهانى همان طور كه از اســم آن پيدا است جهانى است و همه در 
سراسر جهان در حال تمرين و آمادگى هستند تا بهترين نتيجه  را 
كسب كنند. در دوى 100 متر به اين دليل كه يوسين بولت آخرين 
ســال رقابتش را خواهد داشت حساسيت بيشترى داريم و رقابت  

بين ما بسيار زياد است.

اولين مدال تاريخ قايقرانى ايران در 
قهرمانى جهان

ورزش: در ادامه رقابت هاى قايقرانى قهرمانى جوانان جهان، مسابقه 
كانوى تك نفره هزار متر در رده جوانان برگزار شد كه محمد نبى 
رضايى توانســت پس از روسيه و لتونى به مدال برنز برسد و اولين 
مدال تاريــخ قايقرانى (آب هاى آرام) ايران در جهان را به دســت 
بياورد. او زمان 4:51:531 را ثبت كرد و سوم شد. تاكنون قايقرانى 
ايران تنها توســط محسن شــادى در روئينگ رده زير 23 سال به   
مدال جهانى رسيده بود و تاكنون مدال جهانى در آب هاى آرام در 

كارنامه قايقرانى ايران وجود نداشت.

جاستين گاتلين: احتمال دارد كه بولت 
بازنشسته نشود

ورزش:  يوسين بولت، دونده جامائيكايى و سريع ترين مرد جهان 
كه هشــت مدال طلاى المپيك و 11 مدال طــلاى جهانى دارد، 
قصد دارد كه بعد از مســابقات قهرمانى جهانى لندن از دووميدانى 
خداحافظــى كند. گاتلين، رقيب آمريكايى بولت در مصاحبه خود 
درباره بازنشستگى بولت، گفت : چرا كه نه؟ او فرصت بازگشت دوباره 
را دارد. او مى تواند بعد از يك استراحت دوباره بگويد من دووميدانى 
را دوســت دارم و نمى توانم به ايــن زودى آن را رها كنم. گاتلين 
پيش بينى كرده اســت كه بعد از رفتن بولت، دووميدانى وارد يك 
عرصه جديد و جالب شود. او در اين باره گفت : اين براى من جالب 
است كه بعد از بولت چه كسى مى خواهد در صدر قرار بگيرد و چه 

كسى مى خواهد سوپر استار جديد ورزش دو باشد.

جلسه ستاد عالى بازى هاى المپيك
و آسيايى 

ورزش: اولين نشســت ســتاد عالى بازى هاى المپيك و آسيايى 
در ســال جارى فردا با حضــور وزير ورزش و ديگــر اعضا برگزار 
مى شــود. ســتاد عالى بازى هاى المپيك و آسيايى سال گذشته 
بــا حضور وزير ورزش و معاونان وى همراه با كيومرث هاشــمى و 
محمود خســروى  وفا روساى دو كميته ملى المپيك و پارالمپيك 
و همچنين دبيركل اين دو كميته تشكيل شد. دو نشست ابتدايى 
اين ستاد سال گذشته برگزار شد و طى آن گزارش هايى در مورد 
بازى هاى المپيك 2020 توكيو ،بازى هاى آسيايى 2018 جاكارتا، 
بازى هاى كشورهاى اسلامى، بازى هاى داخل سالن و همچنين كميته 
ورزش هاى پايه و پرمدال ارائه شد. سومين نشست ستاد عالى بازى 

هاى المپيك و آسيايى امروز برگزار مى شود. 

پرداخت بخش اول بودجه سال 96 
فدراسيون ها 

ورزش: عــدم تخصيص بودجه به كميته ملى المپيك در ســال 
جارى، مســئولان اين كميته را براى شــارژ مالى فدراسيون هاى 
ورزشى با مشكل مواجه كرده بود طورى كه آنها هيچ تخصيصى به 
فدراسيون ها از بودجه امسال نداشتند. تنها تخصيصى كميته ملى 
المپيك به فدراسيون ها فروردين ماه از محل بودجه سال گذشته 

انجام شده بود. 
البته با رايزنى هاى انجام شــده، بالاخره هفته گذشــته بخشى از 
بودجه كميته ملى المپيك از محل بودجه جارى اين كميته براى 
ســال 96، تخصيص داده شــد و به اين واســطه اولين واريزى به 
فدراسيون ها از محل بودجه امسال نيز توسط مسئولان كميته ملى 
المپيك انجام شد كه طى آن فدراسيون ها 10 درصد بودجه خود 

را از كميته ملى المپيك دريافت كردند.

امروزدر ژاپن برگزار مى شود
مبارزه على اكبرى با «غارتگر» 

آمريكايى
ورزش: اميرعلى اكبرى عضو ســابق تيم ملى كشــتى كشورمان 
كه مدتهاســت به ورزش رزمى آن هم از نــوع حرفه اى آن روى 
آورده امروز در ژاپن و در قالب سازمان جهانى RIZIN به مصاف 

تايلركينگ مى رود. 
«كينگ» فايتر 36 ســاله اهل «نوروود» ايالت ماساچوست است، در 
كارنامه حرفه اى او 12 پيروزى و پنج شكست ديده مى شود. وى 
داراى كمربند قهوه اى جوجيتسو برزيلى مى باشد و در استفاده از 

فنون چوك بسيار ماهر است.
وى در گفتگو با سايت رسمى ضمن خط و نشان براى حريف ايرانى 
خود گفت: مدتهاست براى حضور در اين مبارزه تمرين مى كنم و 
مدتهاست كه آماده رويارويى با على اكبرى هستم. امروز از هر زمان 
ديگرى خطرناك تر هستم . او يك قهرمان جعلى است كه تاكنون 

مبارزه سختى نداشته و عيار واقعى اش را  افشا مى كنم.
اما على اكبرى با اين فايتر پرمدعاى آمريكايى با احترام بيشــترى 
صحبت مى كند و مى گويد: اين فايتر مدت شش يا هفت ماه است 
كه براى من خط و نشــان مى كشد و مدام در فضاى مجازى كرى 
خوانى مى كند. فكر مى كنم مبارزه جذابى شــود به خاطر همين 
حواشى و كرى خوانى هايى كه پيش آمده و همين حساسيت اين 

مبارزه را بيشتر مى كند.
وى گفت: اين مسابقه براى من خيلى مهم است. بهتر بگويم شايد 
مهمترين مبارزه من در RIZIN اســت. چــون از يك طرف اين 
آخرين مبارزه قرارداد من در اين سازمان است و پس از آن ماندن 
من در RIZIN يا رفتنم به سازمان هاى ديگر مشخص خواهد شد.
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زيدان: تغيير ديگرى 
در تركيب تيمم 

نمى خواهم
گل: ســرمربى رئال كــه تاكنون در 
اين فصل از نقل وانتقالات، دو ستاره 

خود يعنى خامس و موراتا را از رئال جدا شــده مى بيند، در ميان شــايعات 
براى جدايى بيــل، از عدم تمايلش براى تغيير ديگرى در تركيب رئال خبر 
داد. زيدان مى گويد: من آرام هســتم و از تركيبى كه در اختيار دارم بســيار 
خشــنودم. ما بهترين هــا را در اختيار داريم و اخيرا نيز قهرمان شــده ايم و 
مى خواهيــم اين قهرمانى را تكرار كنيم. من نمى خواهم تغيير ديگرى را در 
تركيب تيمم مشاهده كنم. تنها رونالدو در اردوى پيش فصل، با ما نيست اما 

مى دانيم كه فصل سختى را در پيش رو خواهيم داشت.

گوارديولا: يك مدافع 
ديگر هم مى خواهيم

بى بى سى اسپورت: بعــد از هزينه 
بيش از 200ميليون پوندى باشــگاه 
منچسترســيتى تــا اينجــا در بازار 

نقل وانتقالات تابستانى، سرمربى اين تيم تاكيد كرد كه تمايل دارد يك مدافع 
ديگر را نيز به جمع بازيكنانش اضافه كند؛ اما اگر اين اتفاق نيز نيفتد باز هم 
از تركيب تيمش راضى اســت. پپ گوارديولا مى گويد: من با جان اســتونز، 
ونســانت كمپانى و نيكولاس اوتامندى خوشحالم. ما پول زياد ديگرى براى 
خرج نداريم. ما تا همينجا هم خرج زيادى كرديم كه به دليل نداشتن بازيكن 
بــه تعداد كافى بود. اما اگر بازار به ما موقعيتى بدهد براى خريد يك مدافع 

ديگر نيز تلاش خواهيم كرد.  

پوچتينو: از كونته 
توقع احترام بيشترى 

دارم
اسكاى اسپورتس: در حالى كه آنتونيو 
كونته ســرمربى چلسى از تمايل خود 

براى خريد هرى كين از تاتنهام گفته است، مائورو پوچتينو سرمربى سفيدپوشان 
شــمال لندن، از همكار خود در تيم رقيب درخواســت كرد كه به باشگاه هاى 
ديگر احترام بيشــترى بگذارد. پوچتينو مى گويد: ازصحبت هاى كونته خنده ام 
گرفت، چون نمى توانم بفهمم چرا مردم آنقدر بر باشگاه ما و بازيكنان ما متمركز 
هستند. هدف ما اين است كه مانند برخى از باشگاه هاى ديگر پول زيادى در فصل 
نقل وانتقالات خرج نكنيم. البته من به فلسفه تيم هاى ديگر نيز احترام مى گذارم و 

تنها چيزى كه توقع دارم همانقدر احترام از رقيبمان در تيم ديگر است.

ساعاتى قبل از اولين ال كلاسيكوى فصل
تصميم قطعى «نيمار» براى جدايى از بارسلونا

دلارام عظيمى: پيش از اولين ال كلاسيكوى فصل كه بامداد 
يكشــنبه در چارچوب رقابت هاى اينترنشنال كاپ در ميامى 
انجام شــد، تصميم نيمار به جدايى از جمع آبى انارى ها تيتر 
نخســت رســانه هاى اســپانيايى و حتى آمريكايى را به خود 
اختصاص داد. در حاليكه هنوز در مورد انتقال او به پارى سن 
ژرمن  ابهامات كمى وجــود دارد، ال موندو دپورتيوو گزارش 
داد كه نيمار تصميم نهايى خود براى جدايى از بارســلونا را به 
اطلاع هم تيمى هايش رسانده و بارسلونا هم قصد دارد آنتوان 

گريزمن را به عنوان جانشين او به نوكمپ بياورد.
 نيمار روز پنجشنبه در تمرين بارسلونا با سمدو هم تيمى اش 
درگير شـــده و زمين تمرين را به نشانه اعــتراض ترك كرده 

بود. 
در روزهاى گذشــته و پيش از نبرد با رئــال مادريد، بارتومئو 
رئيس باشــگاه و اينيستا و ســوارس دو تن از بازيكنان اصلى 
بارسلونا هم ديدگاه هاى خود را در مورد اين جدايى به صراحت 

بيان كردند. 
اينيســتا در ميامى به خبرنگاران گفت كــه نيمار بايد هرچه 
ســريع تر در اين باره تصميم گيرى كند. « اگر او در بارســلونا 
بماند براى ما عالى خواهد بود ولى اين يك تصميم شــخصى 
است و نيمار خودش بايد در اين مورد اظهارنظر كند» بارتومئو 
هم ظاهرا از اين شرايط به ستوه آمده و درحاليكه در هفته هاى 

پيشــين از عدم فروش مهاجم تيمش حــرف مى زد، حالا در 
يكى دو مصاحبه اين طور گفته اســت:« ما مى خواهيم نيمار 
اينجــا بماند. ولى تبصــره اى در قرارداد او وجــود دارد و اگر  
مى خواهد به پى اس جى برود، اين تيم بايد 222 ميليون را به 
طوركامل به ما بپردازد. هنوز با نيمار حرف نزديم ولى با پولى 
كه از فروش او مى گيريم، تيم را تقويت مى كنيم.» اين اظهارات 

بارتومئو به نوعى جدايى نيمار را قطعى نشان مى داد. 
در عكس هاى منتشر شده در سايت ديلى ميل مشخص بود كه 
نيمار حين بازى تمرينى با سمدو برخورد كرده و مدافع بارسا 
هم با لگد و مشت به او واكنش نشان مى دهد. بعد از وقوع اين 
درگيرى كه چند ثانيه اى به طول كشيد، بازيكنان تيم سعى در 
جدا كردن اين دو از يكديگر كردند. با اين حال نيمار همچنان 
به ســوى سمدو حمله ور مى شد تا اينكه سرخيو بوسكتس او 
را به عقب هل داد. ســپس نيمار هم كاور تمرين خود را از تن 
درآورده و به زمين پرتاب كرده و با عصبانيت به توپ لگد زده 

و به سوى رختكن رفت.
 ال موندو دپورتيوو نوشته كه او لحظاتى بعد از اين درگيرى به 
هم تيمى هايش گفته كه پى اس جى اين هفته مبلغ تعيين 
شــده براى فسخ قرارداد وى با بارسلونا را مى پردازد و او راهى 

فرانسه خواهد شد. 
درعين حال تور شخصى نيمار در شانگهاى هم طبق اعلام آژانس 

مسافرتى چينى كه اين برنامه را ترتيب داده بود، لغو شده است. 
قرار بود اين تور از روز 31 ژوئيه آغاز شود. اين آژانس مسافرتى 
در توضيح لغو اين سفر اعلام كرده به دليل گرفتارى هاى نيمار و 
خانواده اش در بازار نقل وانتقالاتى نمى تواند آن ها را به شانگهاى 
بياورد. اين اتفاق هم يكى ديگــر از دلايلى بود كه انتقال او به 

ليگ 1 را قطعى نشــان مى داد. ماركا هم روز شــنبه در سايت 
اينترنتى خود خبر داده كه بارسلونا  مى خواهد گريزمن مهاجم 
فرانســوى اتلتيكو مادريد را به عنوان جانشين ستاره برزيلى به 
نوكمپ منتقل كند. مبلغ تعيين شده براى فسخ قرارداد گريزمن 

100 ميليون يورو تعيين شده است.

لايق:
بايد با دو تيم ملى قدرتمند 

راهى رقابت هاى جهانى شويم
مهر: دبير فدراسيون كشتى گفت: بايد همزمان دو تيم 

ملى قدرتمند را براى شركت در رقابت هاى جهانى فرانسه و 
ايندورگيمز در تركمنستان انتخاب كنيم. رضا لايق با بيان اين 

مطلب افزود: مسابقات داخل سالن آسيا (ايندورگيمز) در تركمنستان 
از اهميت بالايى براى ورزش ايران برخوردار است و در اين رقابت ها كه 
زير نظر شوراى المپيك آسيا برگزار مى شود، حدود 50 كشور حضور 
دارند. وى ادامه داد: اين رقابت ها در رشته هاى كشتى آزاد، فرنگى 

و كشتى هاى سنتى مردان و زنان برگزار مى شود كه ما در 
مسابقات شركت مى كنيم.، آليش، تركمن گوروش، كشتى 

كمربند، در دو بخش كلاسيك و آزاد، و كشتى 
پهلوانى و قزاق كوراش از رشته هاى سنتى 

حاضر در اين رقابت ها است.

مرادى:

تمرين كردن كيانوش 
رستمى بازيكن سالارى نيست 

ايسنا: على مرادى ،رئيس فدراسيون وزنه بردارى گفت: با نظر 
شوراى فنى كيانوش رستمى به همان شكل قبل از المپيك به فعاليتش 
ادامه خواهد داد. وى ادامه داد: چون شوراى فنى اين موضوع را تصويب 

كرده است، فدراسيون حمايت هاى لازم را به عمل خواهد آورد. مرادى درباره 
اينكه برخى كارشناسان اعتقاد دارند كار رستمى مصداق ورزشكارسالارى 
است، تأكيد كرد: در كل دنيا براى نخبگان شرايط ويژه اى درنظر مى گيرند 

و آقاى رستمى درخواست كرد كه مثل قبل از المپيك 2016 
فعاليت هايش را ادامه دهد و ما هم موافقت كرديم و به هيچ وجه 
بحث بازيكن سالارى نيست. وى تصريح كرد: اين انتخاب توسط 

كارشناسان زيادى مورد ارزيابى قرار گرفته و رستمى 
فقط مى خواهد آرامش داشته باشد تا دل 

مردم را شاد كند.

نيكخواه بهرامى: 
به خاطر آرامش زياد، 
چين را انتخاب مى كنم

فارس: صمد نيك خواه بهرامى، كاپيتان سابق تيم ملى بسكتبال 
در مورد پيوستنش به تيم جيانگ سو در ليگ بسكتبال چين گفت: 

حدود 3 تيم نياز به بازيكن آسيايى داشتند كه 2 تيم بازيكنى مى خواستند 
كه پست شان به من نمى خورد و تنها تيم جيانگسو تنگشى بود كه نياز 

داشت و با صحبت هايى كه داشتيم به توافق رسيديم و فصل آينده در اين 
تيم بازى مى كنم. وى ادامه داد: به دليل اينكه در فصل آينده تعداد بازيكنان 
آسيايى در تيم ها كمتر شده است به همين دليل انتخاب ها سخت تر شده 

است. نيك خواه بهرامى در مورد چهارمين فصل حضورش در ليگ 
چين عنوان كرد: به خاطر آرامش زيادى كه در چين دارم آنجا را 

انتخاب مى كنم جدا از بحث هاى مالى آنجا احساس راحتى 
دارم و دور از حواشى هستم و سرمان به كار 

خودمان است.
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ســعيد آقايى بازيكن جديد ســپاهان، در استورى 
اينســتاگرام خود بعد از تساوى در هفته اول مقابل 
ســايپا، به تمجيد از هواداران اين تيم پرداخت و از 

حمايت آن ها از وى تشكر كرد.

كريســتيانو رونالدو كه 5ســال پيش براى اولين بار 
حمايت خود را از كودكان پناهجوى ســورى اعلام 
كــرده بود، دوباره بــا يــادآورى آن، حمايت از اين 

كودكان را خواستار شد.

امير قلعه نويى بازيكن و ســرمربى سابق استقلال، در 
پستى اينستاگرامى به مناسبت بيست وهفتمين سالگرد 
دومين قهرمانى آبى پوشان در جام باشگاه هاى آسيا، ياد 
آن زمان كه بازيكن استقلال بود را گرامى داشته است.

مهدى طارمى بعد از تولد فرزند بابك حاتمى به نام 
آرتان، به هم تيمى ســابق خود در پرســپوليس كه 
اكنون در پديده مشهد بازى مى  كند، قدم نورسيده را 

تبريك گفته است.



 جامعه/ محمود مصدق 
مَا التَقَتْ فئَِتانِ قَطُّ إلِاّ نصُِرَ أعَْظَمُهُما 

عَفْوً.
هرگز دو گروه با هم روبه رو نمی شوند، مگر اين 
كه نصرت و پيروزى با گروهی اســت كه عفو و 

بخشش بيشترى داشته باشد.
اين حديــث از امام رضا )ع( اســت كه حضرت 
عبدالعظيم)عليه السلام( آن را روايت كرده است. 
حديثی كه عفو و گذشــت را در قياس با انتقام 
و مجازات، می ســتايد و به عنوان يک هنجار و 
ارزش اجتماعــی مورد توجه قــرار می دهد و در 
رودررويی ها، پيروزى را از آن كســی يا گروهی 
می خوانــد كه خطاها و گناهــان طرف مقابل را 

بيشتر می بخشد و عفو می كند. 

 پادرمیانی دیروز ریش سفیدان
عفو به معناى گذشت از گناه و خطاى ديگران و 
چشم پوشی از حقوق خود است. فضيلتی كه در 
آموزه هاى اسلامی بسيار بر آن تأكيد شده است؛ 
به طورى كه تا همين چند دهه پيش بسيارى از 
مسائل و اختلاف هاى خانوادگی، قومی و قبيله اى 
با پادرميانی بزرگان و ريش سفيدان حل و فصل 
می شد. موضوعی كه البته اين روزها رنگ باخته 
و تــا حد زيادى جاى خود را به شــوراهاى حل 
اختلاف داده كه از حدود دو دهه قبل از ســوى 

دستگاه قضايی در سراسر كشور داير شده اند.
با اين وجود پرسش اين اســت كه چرا افراد در 
حل و فصل اختلاف ها از پــا درميانی بزرگان و 
ريش سفيدان به شــورا هاى حل اختلاف روى 
آورده اند؟ آيا شــوراهاى حل اختلاف مفيدتر و 
كارآمدتر هستند يا اينکه هنوز بهتر است بسيارى 
از اختلاف ها را به صورت كدخدامنشی برطرف و 

بين طرفين صلح و آشتی برقرار كرد؟
مرد 54 ساله اى كه در پشت يکی از شعبه هاى 
شــوراى حل اختلاف خيابان كارگر شــمالی 
به انتظار نشســته اســت، اگرچه حل و فصل 
اختلاف ها را از طريق كدخدامنشی بسيار مفيد 
و كم هزينه می داند امــا می گويد: در اين دوره 
زمانه خيلی از اختلاف ها را نمی توان با پادرميانی 
بزرگ ترها يا از طريق ريش ســفيدى حل كرد. 
البته شــوراى حل اختلاف هــم هيچ فايده اى 
ندارد. در واقع اين شــورا به جاى اينکه شوراى 
حل اختلاف باشــد، مركز ايجاد اختلاف بيشتر 

بين طرفين دعواست.
وى كه مدير يک مجتمع مسکونی است و از يکی 
از ســاكنان به دليل تصرف مشاعات ساختمان 
شــکايت دارد، می افزايد: به همــراه تعدادى از 

ساكنان ساختمان كه همگی از افراد مورد 
اعتماد مجتمع هستند،چند بار با متهم 
صحبت كرديم اما او هر بار گســتاخ تر 
پاســخ داد. در واقع فکــر می كند چون 
هم پول و هم زور دارد می تواند بخشــی 
از مشــاعات ساختمان را مال خود كند. 
به هر حال وقتی ديدم حرف حســاب و 
منطقی سرش نمی شود، تصميم گرفتيم 
از دستش شکايت كنيم كه هنوز پس از 
هفت ســال به نتيجه خاصی نرسيديم. 
يعنی يک بار رأى به نفع ساختمان و بار 
ديگر به نفع متهم صادر شده است كه با 
درخواست تجديد نظررسيدگی به پرونده 

همچنان ادامه دارد. 

 بخشش، منشی اخلاقی
يک جوان 25 ســاله كه خــود را علی 
معرفی می كنــد و گويا بر ســر ارث و 
ميراث پدر با خانواده اش دچار مشــکل 

شده، معتقد است: قطعاً حل و فصل اختلاف ها از 
طريق ريش سفيدى از شوراى حل اختلاف بهتر 
است، اما معمولاً اختلاف خانوادگی كه جنبه مالی 
داشته باشند را نمی توان با كدخدامنشی برطرف 

كرد، چون بعضی از افــراد ذاتاً خودخواه و زياده 
خواه هســتند و تا زور بالاى سرشان نباشد تابع 

نمی شوند.
وى اگرچه بخشــش گناهان ديگران را منشــی 
اخلاقی و انسانی می داند اما می گويد: البته براى 

اين منظور بايد به رفتار و انگيزه هاى 
طرف مقابل هم توجه داشت. مثلًا 
شخصی را تصور كنيد كه در جريان 
خيانتی به صورت بسيار شنيع دست 
به قتــل زده و در رفتارش هم هيچ 
اثرى از پشيمانی ديده نمی شود، در 
اين صورت گذشت چنين شخصی 
از مجازات قصاص ممکن اســت به 
گستاخی بيشتر و تداوم جنايت هاى 

وى منجر شود. 
 رئيس اسبق دانشگاه شهريار هم كه 
به خاطريک موضوع حقوقی پايش 
به شوراى حل اختلاف خيابان كارگر 
شــمالی باز شده است، حل و فصل 
اختلاف ها از طريق كدخدامنشی را 
قابل قياس با شوراهاى حل اختلاف 
نمی داند و معتقد است: اختلاف ها 
در گذشته با پادرميانی بزرگ ترهاى 
فاميل يا محل، بدون هيچ هزينه اى 
و گاه در زمان خيلی محدود برطرف و بين طرفين 
درگيرى صلح و آشــتی بر قرار می شد اما اكنون 
حتی اگر صلح و سازشی از طريق شوراهاى حل 
اختلاف انجام شود اين كار با اتلاف وقت و هزينه 

زيادى اتفاق می افتد. 
وى كــه اميدوار اســت پرونده اش به ســرانجام 
مشخصی برســد، با طرح اين پرسش كه وقتی 
مسئولان و دولت ها نسبت به مردم چندان عفو 
و گذشت ندارند، چگونه می توان انتظار داشت كه 
 مردم نســبت به هم عفو گذشت داشته باشند ؟ 
می گويد: بعضی امور فقط با توصيه و ســفارش 
درست نمی شــود بايد به صورت عملی در رفتار 
و گفتار نشان داد تا مردم هم ياد بگيرند و عمل 

كنند. 

 تغییر نظام ارزشی جامعه
دكتر جعفر پاى؛ آســيب شناس اجتماعی نيز با 
اشاره به اينکه نظام هنجارى و ارزشی جامعه در 
حال تغيير اســت به قدس می گويد: اين تغيير 
باعث تحول در پايگاه اجتماعی افراد شده است.

به طورى كه در حال حاضر پيران و ســالمندان 
جايگاه و پايگاه واقعی شــان را از دســت داده و 

جوانان محور تحول شده اند. 
وى بــا بيان اينکــه محور واقع شــدن جوانان 
باعث شــده تا جوانان به جــاى تجربه آموزى 
به دنبــال تجربه اندوزى باشــند، می گويد: در 
چنين شــرايطی تجربه هاى بزرگان مورد توجه 
قرار نمی گيــرد. در واقع اگر در قديم ســخن 
بزرگ ترها و پا درميانی آن ها در حل اختلاف ها 
 تأثيرگذار بوده به دليل برخوردارى از پايگاه قوى

 اجتماعی شــان بوده كه در حال حاضر تا حد 
زيادى از دست رفته است. 

وى نيز حل و فصل مسائل و اختلاف ها از طريق 
كدخدامنشــی را بســيار بهتر ارزيابی می كند و 
می گويد: شوراهاى حل اختلاف شناخت دقيقی 
از طرفين دعوا ندارند و گاهی صدور رأى توسط 
آن ها بسيار طولانی می شود، ضمن اينکه طرفين 
دعوا متحمل هزينه هاى مالی می شوند، اما ريش 
ســفيدان از طرفين دعوا شناخت كاملی دارند و 
محرم اسرار هســتند، براى قضاوت كردن پولی 
دريافت نمی كنند و با توجه به داشتن ميل زياد 
به صلح و آشتی همواره در دسترس هستند، بنابر 
اين در مقايسه با شــوراهاى حل اختلاف كاملًا 

مفيد تر و تأثيرگذار تر می باشند.
وى سست شدن اعتقادات دينی و رشد ماديات 
و فزون خواهی در جامعه را عامل اصلی كم رنگ 
شــدن اصل معروف عفو و گذشــت در جامعه 
می خواند و می گويد: بخشــش گناهان، آمرزش 
الهی و دفع بدى ها تنها بخشی از آثار مثبت عفو و 
گذشت است. البته بی توجهی به آن نيز پشيمانی 

و نااميدى افراد را به دنبال دارد.

سیره رضوی بر اهمیت »گذشت« در روابط اجتماعی تاکید دارد

جای خالی »ریش سفیدها« در سبک زندگی امروز
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جامعه

فرودگاه مهرآباد و وضعیت تاکسیرانی در آن
در تابستان سال 1355 وقتی در فرودگاه بزرگ »هيترو« لندن پياده شدم، 
از وضعيت منظم و مطلوب فرودگاه بين المللی مزبور شــگفت زده شدم. 
يک اتوبوس كه جلوى تالار فرودگاه ايستاده بود و ده ها اتوبوس مانند آن 
مسافران را پس از پايان تشريفات گمركی و وارسی چمدان ها كه مانند امروز 
سريع و با استفاده از اشعه مادون قرمز نبود و كمی وقت می گرفت سوار كرد 
و به پايانه اى در نزديکی لندن حمل كرد. زير رگبار باران با چمدان هايمان از 
اتوبوس لوكس و راحت پياده شديم و در صف تاكسی هايی كه بايد ما را به 
مقصدهاى محل اقامتمان می بردند ايستاديم؛ در حقيقت روى نيمکت هاى 
چوبی زير سايبان نشستيم و صفی طويل از تاكسی هاى بزرگ را ديديم. 
حدود 500 تاكسی يکی پس از ديگرى سريع از راه می رسيدند. راننده پياده 

شد و جامه دان هاى ما را كنار صندلی جلو جاى داد.
ما چهار نفر كارمندان راديو و تلويزيون ملی ايران با چمدان ها و نيز وسايل 
فيلمبردارى و صدا در قسمت عقب تاكسی رو به روى هم نشستيم و كمتر 
از 15 دقيقه ديگر در لندن شلوغ كه تابستان ها هر روز ده ها هزار توريست 
وارد آن می شوند، در خيابان دوک استريت در ميهمانخانه مرتب و پاكيزه 
6 طبقه اى كه از قبل براى ما رزرو شــده بود در اتاق هاى خود مشــغول 

نوشيدن چاى و قهوه بوديم.
در فرودگاه هاى ايران طی چهل ســال اخير تغييرات بسيار زيادى ايجاد 
شده است و شباهت زيادى به فرودگاه هاى بين المللی يافته اند، اما هنوز از 
راهروهاى خرطومی، مانند فرودگاه هاى كشورهاى آن سوى خليج فارس و 
تركيه خبرى نيست. در فرودگاه امام چند سال پيش دستشويی ها بويناک 
بود كه طی مقالاتــی در آن خصوص تذكر دادم. روى هم رفته وضعيت 
فرودگاه ها تا حدود زيادى بهبود يافته اســت. در فرودگاه هاى اصفهان و 

كرمان كه سفرهايی داشته ام، دست كمی از فرودگاه مهرآباد ندارند. 
يکی از مناظرى كه بتازگی در بازگشــت از اصفهان در پايانه شــماره 6 
شاهد بودم، ايستادن رانندگان تاكسی هاى منتظر مسافر زير اشعه سوزان 
خورشيد تيرماه، نبودن سايبان و نيمکت براى مسافران و نبود محلی براى 
استراحت، چاى و آب نوشــيدن رانندگان بود، البته سرعت زيادى براى 
سوار كردن مسافران و بردن ايشان به مقصد ديده شد كه شايسته قدردانی 
است، اما اداره كل فرودگاه بايد براى مسافرانی كه منتظر تاكسی هستند، 
سايبان و نيمکت و حتی آبخورى براى رفع تشنگی تعبيه كند. در پايانه 
يک نيز هنگام رفتن ديدم، از ارابه هاى دستی مخصوص حمل چمدان و 
توشه مسافران خبرى نيست كه مسافران پس از پياده شدن بايد چمدان ها 
و توشــه و اثاث خود را بر آن گذارده مسافت طولانی از محل پياده شدن 
از تاكســی تا پايانه 1 را بپيمايند. من كه سالخورده هستم نمی توانم آن 
مسافت طولانی را بپيمايم و چمدان را با دست حمل كنم؛ البته همراهان 
من اين كار را كردند و ســرانجام دانستيم ارابه هاى حمل چمدان ها را بر 
خلاف تمام فرودگاه هاى جهان جايی انبار كرده اند كه بيرون از پايانه نيست 

و شايد باربران می خواسته اند مسافران فقط به آنان مراجعه كنند.
دستمزد حمل بار به وسيله باربران مشخص نيست و اغلب قيمت هاى زيادى 
مطالبه می كنند، در حالی كه هر چيز بايد مبنا و محدوديتی داشته باشد.

راننده تاكســی فرودگاه كه در مراجعت مرا به شهر می آورد، گلايه می كرد 
كه رانندگان متفرقه و ناشناس در فاصله بين عمارت فرودگاه و محل توقف 
تاكسی ها به مسافران بخصوص شهرستانی ها مراجعه كرده با خودرو شخصی 
ايشان را به شهر برده بهاى گزافی به زور و اصرار دريافت می دارند. پيشترها 
در داخل پايانه از مســافر دريافت می داشتند، اكنون 5000 تومان دريافت 
نمی شود. زيان اين كار اين است كه رانندگان متفرقه خود را راننده تاكسی 
فرودگاه جا زده قبض را گرفته پاره می كنند و مسافر را مسافتی در فرودگاه 
پياده برده با خودروهاى شخصی او و توشه اش را به مقصد رسانده سركيسه 
می كنند. به ياد می آورم چندين ســال پيش يک افســر وزارت دفاع كه با 
چمدان خود نيمه شب از مأموريتی وارد فرودگاه شده بود بدون فکر سوار 
يک خودرو شــخصی شد و راننده كه فرد شرور خطرناک آزمندى بود، در 
فاصله فرودگاه و خانه افسر مزبور را به خيال اينکه وى در چمدان خود پول 
زيادى دارد ناگهان به او حمله كرد و با ضربات چکش و چاقو وى را كشت 
و جنازه اش را كنار اتوبان انداخت و وقتی در كيف او را باز كرد مبلغ كمی 
پول يافت و خوشبختانه وقتی خانواده آن مرحوم به تکاپو پرداختند، پليس 
آگاهی بر اساس محتويات دوربين هاى نصب شده در فرودگاه شماره خودرو 

قاتل را كشف كرد و چندى بعد وى بازداشت، محاكمه و اعدام شد.
در هيچ فرودگاه جهان جز تاكســی هاى فرودگاه، خودروى ديگرى حق 
حمل مسافر ندارد و تاكســی هاى فرودگاه ها همه داراى شماره و رنگ 
مشخص هســتند و افراد بيکاره و سودجو براى كسب پول بيشتر مجاز 
نيســتند وارد فرودگاه شده و اقدام به جذب و حمل مسافر كنند و اين 
كار خاص رانندگان فرودگاه بوده و از نظر امنيت مسافران نيز لازم است.

آقاى كوچکی، راننده تاكســی هاى زرد رنگ فــرودگاه مهرآباد روى هم 
رفته از رفتار مديران فرودگاه رضايت داشت و من قول دادم درد دل هاى 
او را منعکــس كنم. رانندگان فرودگاه هاى مهرآباد و امام معمولاً افرادى 
صاحب خانواده و محترم هستند و بايد مورد حمايت قرار گيرند و وسايل 
آسايش و استراحت آنان در اتاق هاى خنک در تابستان و گرم در زمستان 
فراهم آيد و حتی دستشويی نيز در نزديک استراحتگاه هاى آنان در طول 
ســاعات روز و شب احداث شــود و به چاى و آب نيز دسترسی داشته 
باشند. وضعيت فرودگاه هاى كشورهاى ديگر بايد مدنظر مديران سازمان 
هواپيمايی جمهورى اسلامی باشد و اداره فرودگاه را به روز كنند، بويژه 

حال كه قرار است توريست ها بيشتر به ايران بيايند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر داد
تصویب »حرکت با ویلچر، حرکت عابر پیاده است« 

ایســنا: وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعی با بيــان اينکه مصوبه اى در 
كميســيون اجتماعی دولت گذرانديم تحت ايــن عنوان كه »حركت با 
ويلچر حركت عابر پياده اســت« گفت: قبلاً حركت با ويلچر، حركت با 
خودرو تلقی می شد. طی دو سه هفته آينده آن را در هيئت دولت هم به 

تصويب می رسانيم.
علی ربيعی به نابرابرى هاى فقر و غنا اشاره كرد و گفت: بايد لايحه اى كه 
پيرامون معلولان به مجلس فرستاديم را دنبال كنيم و به صحن مجلس 

بياوريم و براى سال 97 بودجه مان را بر اساس اين لايحه ببنديم.
وى افزود: براى بردن آموزش به خانه ها و عادى ســازى حضور كودكان 
و افراد معلول در جامعه بايد فرهنگســازى شود. در زمينه سياست هاى 
اشتغال هم يکی از اولويت ها گروه هدف بهزيستی و كميته امداد هستند، 
بخصوص در اشتغال روستايی، اولويت مددجويان بهزيستی و كميته امداد 

را در نظر گرفته ايم.

یادداشت های ساعت 25

خبر
جامعه/مریم احمدی شیروان: رئيس انجمن علمی حقوق 
پزشــکی ايران می گويد: طبق اعلام سازمان پزشکی قانونی 
پرونده هاى قصور پزشکی در سال 95 نسبت به سال 94 رشد 

قابل توجهی داشته است.
دكتر محمود عباســی در گفت و گو با خبرنگار ما می افزايد: 
در سال 95 حدود 7214 پرونده شکايت بيماران به پزشکی 
قانونی رســيده كه نسبت به سال 94 رشد 27.2 درصدى را 
شاهد هستيم؛ البته بايد به اين موضوع توجه داشت كه آمار 
پرونده هاى تخلف پزشکی به معناى تعداد دقيق تخلف هاى 
پزشــکی نيست، زيرا ممکن است پزشــک در حين درمان 
مرتکب تخلف پزشکی شود، ولی بيمار به دليل ناآگاهی يا هر 
دليل ديگرى از پزشک شکايت نکند. بنابراين با توجه به اين 
وضع می توانيم بگوييم كه تعداد تخلفات پزشکی در كشور 

بسيار بيشتر از تعداد پرونده هاى قصور پزشکی است. 
وى اضافه می كند: اين قاعده در بيشتر كشورهاى جهان نيز 
صدق می كند.بديهی است اگر نهادهاى مؤثر در فرهنگ سازى، 
به تعامل ســازنده و محترمانه بين پزشــک و بيمار بيشتر 

بپردازند و اين موضوع آموزشی را به عنوان مسئله اى حياتی 
به مردم و پزشکان گوشزد كنند، آن گاه می توان انتظار داشت 
كه در آن صورت،حجم زيادى از پرونده هاى تخلفات پزشکی 

با كاهش چشمگيرى مواجه شود.
وى با بيان اينکه بيشــترين شــکايت ها مربوط به پزشکان 
عمومی اســت، بيان می كند: علت بالا بودن حجم شکايت 
از پزشــکان عمومی جمعيت بالاي اين پزشکان نسبت به 
گروه هــاي تخصصي اســت، زيرا حــدود 75 درصد جامعه 
پزشکي پزشکان عمومي هستند كه در خط اول ارائه خدمات 
سلامت به مردم قرار دارند. گروه دوم جراحان زنان و زايمان 
هســتند و علت بالا بودن شکايت از آنان نيز اين است كه با 
دو گروه مادران باردار و نوزادان آن ها طرف هستند و براي هر 
كدام از آن ها كه مشکلي پيش بيايد مردم شکايت مي كنند؛ 
البته سال 88 گروه دوم از نظر تعداد شکايات دندانپزشکان 
بودند كه امسال به رتبه سوم رسيده اند و علت شکايت بالاي 
مردم از اين گروه هم تعداد بالاي آن هاست كه اكنون حدود 
24 هزار نفر هستند. گروه چهارم از نظر كثرت شکايت مردم 

متخصصان ارتوپدي و پنجم ساير جراحان و ششم جراحان 
ترميمي و زيبايي قرار دارند.

وى می گويد: در همه اصناف و گروه ها ممکن است متخلفانی 
وجود داشته باشند، اما اين موضوع به معناى آن نيست كه 
آن گروه يا صنف همه متخلف هســتند؛ بويژه درباره جامعه 
پزشــکی بايد طورى رفتار شود كه اعتماد مردم به پزشکان 
مخدوش نشــود. بر اســاس قانون، مرجــع نظارت كننده و 
همچنين مرجع انتظامی و رســيدگی  كننــده به تخلفات 
پزشکی كاملاً مشخص شــده اند. وزارت بهداشت به عنوان 
دســتگاه ناظر بر درمــان تخلفات را شناســايی كرده و آن 
تخلفات را براى بررســی و برخورد به سازمان نظام پزشکی 
معرفی می كند. در عرصه پژوهشــی، كميته هاى اخلاق در 
پژوهش در دانشگاه هاى علوم پزشکی شکل گرفته است كه 
طرح هــاى تحقيقاتی بايد از فيلتر آن ها عبور كند. در زمينه 
حقوق بيمار، منشــور حقوق بيمار تهيه و تنظيم شده است 
كه تمام مراكز درمانی موظــف به نصب آن در معرض ديد 
مراجعه كنندگان هســتند. در عرصه اخلاق بالينی وزارت 
بهداشــت آموزش قوانين و اخلاقيات را الزامی كرده است و 
حتی براى اين آموزش ها امتياز درنظرگرفته است كه اعتبار 

بخشی بيمارستان ها و مراكز درمانی از آن جمله است.
 دكتر عباســی تأكيد می كند: قانون در برخورد با پزشکان 
متخلف كوتاهی نمی كند. اگر چه در مقايسه با كشورهايی كه 

در حوزه حقوق پزشکی و قانون گذارى در اين زمينه پيشرو 
هســتند و كدهاى اخلاقی و قانونی مفصلــی در اين حوزه 
تبيين كرده اند، كمی عقب هســتيم و در كشور ما نواقصی 
از نظــر قانون گذارى در اين حوزه وجــود دارد، با اين حال 
سازوكارهاى متفاوتی براى برخورد قانونی با متخلفان در حوزه 

پزشکی درنظرگرفته شده است. 
دادسراى ويژه رسيدگی به جرايم پزشکی در تهران و شعب 
ويژه اى از دادســراها در استان ها، شوراى حل اختلاف )ويژه 
امور پزشکی( و ســازمان نظام پزشکی مراكزى هستند كه 
وظيفه برخورد انتظامی با پزشک دارند؛ برخوردى كه طيف 
وسيعی اقدامات از توبيخ كتبی تا لغو پروانه طبابت به شکل 

دايمی را در بر می گيرد.

رئیس انجمن علمی حقوق پزشکی ایران خبر داد

پزشکان عمومی در صدر پزشکان متخلف

 پژوهشگر رسانه های نوین: رئیس اورژانس اجتماعی کشور:یک نماینده مجلس مطرح کرد سخنگوی سازمان انتقال خون:

زنان تنها 4 درصد در اهدای خون 
سهم دارند

آموزشیاران نهضت سوادآموزی 
مظلوم ترین قشر در نظام آموزشی

۷۵ درصد کودک آزاری ها توسط 
افراد خانواده رخ می دهد

4۷ درصد کودکان زیر ۷ سال 
»تبلت« دارند

ایرنا: سخنگوى ســازمان انتقال خون گفت: تنها 4/38 
درصد از ســهم اهداى خون در كشــور مربوط به بانوان 
اســت، بانوان در اهداى خون مشاركت مؤثرترى داشته 

باشند.
بشــير حاجی بيگــی افــزود: در حال حاضــر يکی از 
مهم ترين دغدغه هاى سازمان انتقال خون ايران در حوزه 
اهداكنندگان خون، كاهش مشــاركت بانوان در اين امر 

خدا پسندانه است.
حاجی بيگی گفت: بسيارى از كشورهاى پيشرفته جهان 
در حوزه طب انتقــال خون نگاه ويژه اى به اهداى خون 
بانوان دارند به عنوان مثال در فرانســه آمار اهداى خون 

بانوان همانند اهداى خون آقايان 50 درصد است.
وى تأكيد كرد: اين در حالی اســت كه در كشــور ما در 
ســال 95 از 2 ميليون و 100 هــزار و 914 واحد خون 
اهدايی تنها 91 هزار و 319 واحد سهم بانوان بوده است 
كه نشان می دهد تنها 4/38 درصد از سهم اهداى خون 

در كشور مربوط به بانوان است.
سخنگوى سازمان انتقال خون اضافه كرد: در حال حاضر 
در ايران در تمامی اســتان هاى كشور سهم اهداى خون 

بانوان زير 10 درصد است.

خانه ملت:نماينده مجلس دهم با انتقاد از بلاتکليفی تعداد 
زيادى از معلمان حق التدريس در نظام آموزشــی كشور، 
آموزشياران نهضت سواد آموزى را از مظلوم ترين قشرهاى 

فرهنگی كشور دانست.
مجيد كيان پور گفت: گمنام بودن در نظام آموزشی كشور، 
پرداخــت نکردن به موقع حقوق و بيمــه، نبود رديف هاى 
اســتخدامی، تدريس بــا حداقل امکانــات و تجهيزات از 
مهم ترين مشــکلات آموزشياران نهضت سواد آموزى است 
كه بايد براى برطرف كردن آنان فکر اساسی كرد. وى گفت: 
در دو سال اخير پيگيرى هاى متعددى براى تعيين تکليف 
وضعيت استخدامی آموزشياران نهضت سواد آموزى صورت 
گرفته است، اما متأسفانه تا به حال نتيجه دلخواهی حاصل 
نشده است و جمع كثيرى از آموزشياران نهضت سواد آموزى 

از وضعيت شغلی خود ابراز نارضايتی می كنند.
عضو كميســيون عمران مجلس با اشاره به سخنان يکی از 
اعضاى هيئت رئيسه كميسيون آموزش و تحقيقات مجلس 
مبنی بر تعيين تکليف 30 هــزار نفر از آموزش دهندگان 
نهضت سوادآموزى پس از انتخابات رياست جمهورى، ابراز 
اميدوارى كرد دولت جديد طرح و برنامه دقيق و مشخصی 

براى اين موضوع داشته باشد.

ایلنا: رئيس اورژانس اجتماعی كشور با بيان اينکه 75 درصد 
كودک آزارى ها توســط افراد خانواده رخ می دهد،اعتياد و 
تندخويی را در صدر علل كود ک آزارى عنوان كرد. داريوش 
اســدبيگی بيان داشــت: 2765 مورد كودک آزارى در سه 
فعاليت تلفنی، سيار و مداخله توســط اورژانس اجتماعی 
پذيرش شــده اند، يعنی در زمان مداخلــه در بحران مورد 
پذيرش قرار گرفته اند و طبق نظر كارشناســانی كه با اين 
افراد مصاحبه كرده اند، از 2765 مورد بيشتر از نصف موارد 
بر اثر مصرف مواد مخدر بوده است، يعنی 1404 نفر به دليل 

اعتياد اقدام به كودک آزارى كرده اند.
وى در ادامه تأكيد كرد: بيشتر كودک آزارى از طرف والدين 
صورت می گيرد؛ يعنــی 75 درصــد از آزاردهنده ها افراد 
 خانواده هستند. اين آمار مربوط به پرونده هاى تشکيل شده

 است.
او بيان داشت: بيشترين اســتان هايی كه كودک آزارى در 
آن ها گزارش شده و خدمات سيار دريافت كرده اند؛ به ترتيب 
خراســان جنوبی، همدان، فارس، اردبيل و خراسان شمالی 
است. از لحاظ تعداد، تهران نسبت به ساير شهرها اول است، 
اما دليل اصلی آن اين اســت كه جمعيت تهران بيشتر از 

ديگر شهر هاست.

فارس:پژوهشــگر رســانه هاى نوين با بيــان اينکه امروز 
اصلی ترين مصرف كننده فضاى مجازى، افراد زير 18 سال 
هســتند،گفت: دانش آموزان به طور متوسط روزانه 5 تا 9 

ساعت از شبکه هاى اجتماعی استفاده می كنند.
حميد صديــق ميرزايی با اشــاره بــه تهديدهاى فضاى 
مجازى، اظهار داشــت: اين يکی از مسائل جدى گريبانگير 
جامعه است.مشــاور دبيركل اتحاديه انجمن هاى اسلامی 
دانش آموزان كشــور با اشاره به آسيب هاى فضاى مجازى، 
گفت: امــروز اصلی ترين مصرف كننده فضاى مجازى، افراد 
زير 18 سال هستند؛ يعنی حدود 14 ميليون مصرف كننده 
فضاى مجازى در اين ســن داريم.اين پژوهشگر رسانه هاى 
نوين افزود: بسيارى از كودكان زير هفت سال نيز در فضاى 
مجازى هســتند و بر اساس پيمايشــی در شبکه كودک 
تلويزيــون، بيــش از 47 درصد كودكان زير هفت ســال 
تبلت اختصاصی داشــتند.صديق ميرزايــی اضافه كرد: در 
آمريکا استفاده از اينترنت براى نوجوان زير 16 سال، كاملًا 
غيرقانونی است؛ اگر پدر و مادرى در اين خصوص كوتاهی 

كنند، حضانت فرزند از آن ها گرفته می شود.
وى خاطرنشان كرد:در آمريکا به هيچ وجه نوجوانان زير 16 

سال، امکان اتصال به شبکه اينترنت جهانی را ندارند.

*خسرو معتضد

سیره رضوی
تا همين چند دهه پيش بسيارى از مسايل و اختلافات خانوادگی با 
پادرميانی بزرگان و ريش سفيدان حل و فصل می شد. موضوعی كه 
البته اين روزها رنگ باخته و تا حد زيادى جاى خود را به شوراهاى 
حل اختلاف ودادگاه ها داده است. براستی چرا امروزه متاع »گذشت« 

در مقايسه با گذشته خريدار چندانی ندارد.
امام هشتم)ع( می فرمایند:

مَا التَقَتْ فِئَتانِ قَطُّ إلِاّ نصُِرَ أعَْظَمُهُما عَفْوً.
هرگز دو گروه با هم روبه رو نمی شــوند، مگر این که نصرت 
و پیروزی با گروهی است که عفو و بخشش بیشتری داشته 

باشد.
در مجال امروز، با نگاهی به اين حديث شريف از آن بزرگوار به بررسی 

چرايی اين موضوع پرداخته ايم.
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